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DILIGÈNCIA.- A Castellar del Vallès (Vallès Occidental), trenta-u de gener de dos 
mil dotze, la poso jo el Secretari, als efectes determinats a l’article 3r del Decret 
33/1991, de la Generalitat per a fer constar que s’obre el primer dels plecs que 
s’habiliten per a la transcripció de les Actes de l’Ajuntament Ple, corresponent a 
l’any actual. 
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Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament 
Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos 
en l'ordre del dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
PLE2011/14 Ordinària 22/12/2011 
2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i dels acords de la Junta de Govern 
Local 
3.- Aprovació Pla de Serveis Locals 2011 2015 
4.- Modificació d’ordenances fiscals 
5.- Convocatòria per a la concessió d’espai per establiment comercial al Mercat 
6.- Aprovació definitiva de la Trama Urbana Consolidada (TUC) 
7.- Proposta de tarifes del servei d’auto- taxi 
8.- Moció respecte al finançament de les escoles bressol. 
9.- Moció respecte al deute de la Generalitat amb les Corporacions Locals 
10.- Mocions sobre el RD LLei 20/2011 
      - Sobre les mesures imposades pel RD Llei 20/2011 
      - moció presentada per CiU sobre l’increment del’IBI 
      - moció presentada pel PP recolzant al Govern Espanyol per les mesures per 
sortir  
         de la crisi 
11.- Moció presentada per CiU en suport al pacte fiscal 
12.- Assumptes sobrevinguts 
13.- Precs i Preguntes. 
 
1.- Actes pendents d'aprovar 
Es regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió de data 
22 de desembre de 2011. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 1249 de dia 20 de desembre de 2011 al 
1295 del dia 30 de desembre de 2011. I decrets núm. 1 del dia 2 de gener al 96 del 
dia 27  de gener de 2012. 
Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions dels dies 3, 10, 17 i 24  de gener de 2012. 
La Corporació es donà per assabentada  
   
PROPOSTES 
3.- APROVACIÓ PLA DE SERVEIS SOCIALS 2011-2015 
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ATÈS  el que disposa  la Llei 12/2007, que contempla que el sistema català de S. 
Socials té la missió d’assegurar la igualtat d’oportunitats i el dret de les persones a 
viure dignament durant totes  les etapes de la seva vida,  mitjançant la cobertura 
de les necessitats personals bàsiques i socials, garantint l’accés universal amb  
qualitat contribuint al benestar de les persones i dels grups en la comunitat.  
Vist que els Serveis Socials municipals apropen aquesta missió a la ciutadania;  
d’una banda, connectant amb les necessitats dels ciutadans, i d’altra, atenent les 
persones des de la proximitat. 
Vist que el Pla de Serveis socials és una eina de compromís pel que fa a la política 
social que es portarà a terme al municipi de Castellar del Vallès en els propers 
quatre anys. L’eix conductor del pla és l’atenció de qualitat i l’orientació a les 
persones en un context socioeconòmic que fa més urgent que mai sumar esforços 
per donar suport a les persones   que es troben en situacions de dificultat. 
Vist que la finalitat del Pla de S. Socials és actualitzar i detectar les necessitats 
socials de Castellar del Vallès, actualitzar i elaborar objectius de treball a partir de 
la realitat del municipi.  Els objectius contemplen els diferents àmbits poblacionals: 
família i infància, adolescents i joves, gent gran,. adults, igualtat de gènere, 
discapacitats, nouvinguts, malalts mentals i persones cuidadores. També es té en 
compte el funcionament del departament de Serveis Socials per apuntar propostes 
de millora. 
Vista la cooperació de la Diputació de Barcelona per a la redacció d el Pla de Serveis 
Socials 2011-2015 de Castellar del Vallès, que ho ha encarregat a l’empresa 
PROGRESS. 
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar el Pla de Serveis Socials 2011-2015 de Castellar del Vallès. 
SEGON.- Fer-ho públic i notificar aquest acord a la Diputació de Barcelona. 
 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta la regidora de Serveis Socials, Sra. Gloria Massagúe, PSC, i 
diu que el pla de serveis socials que es presenta avui a  aprovació tindrà una 
validesa fins l’any  2015 moment en que caldrà renovar-lo o realitzar-lo novament. 
En el procés d’elaboració hem tingut el suport i la col�laboració de la Diputació de 
Barcelona que alhora va encarregar aquesta tasca a l’empresa Proges, empresa 
especialitzada en temes de serveis socials i que ja era coneixedora en part de la 
realitzat social i demogràfica de Castellar ja que és la mateixa que durant l’any 
2009  ens va ajudar i assessorar a realitzar el pal per l’envelliment actiu. L’estudi 
per fer la diagnosi de la situació actual s’ha fet de manera rigorosa amb la 
participació dels tècnics de diverses àrees de l’Ajuntament, entrevistes, jornades de 
participació i també amb l’aportació de la ciutadania i usuaris. Cal comentar també, 
que abans de portar aquest document al plenari és va presentar en primer lloc al 
consell sociosanitari que va tenir lloc el dia 23 de novembre proppassat, perquè 
cada un dels seus membres pogués fer les aportacions o suggeriment que criessin 
convenients . El sistema català dels serveis socials te la missió d’assegurar la 
igualtat d’oportunitats i el dret de les persones a viure dignament en totes les 
etapes de la via mitjançant la cobertura de les necessitats bàsiques i socials i els 
serveis socials municipals som el que apropem aquesta tasca a la ciutadania. Així 
doncs la finalitat primordial del pla que avui presentem es actualitzar i detectar les 
necessitats socials de Castellar del Vallès, que ara mes que mai  degut a la 
conjuntura social i economia era necessari per tal d’elaborar els objectius i les línies 
estratègiques o accions a treballar que s’hauran de dur a terme a partir d’aquesta 
realitat. Hem d’assumir que per seguir funcionant correctament cal  adaptar-se a 
les noves circumstancies i necessitats de cada moment per tant l’experiència ens ha 
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donar la capacitat d’anàlisis i d’un aprenentatge en constant evolució que ens 
permetin superar els reptes que es plantegin dia a dia. L’eix conductor del pla és 
l’atenció de qualitat i la orientació que en un context socioeconòmic tant difícil com 
el que ara patim fa més necessari que mai sumar esforços per poder donar 
resposta i suport a les persones que es troben en dificultats, les línies d’intervenció 
s’engloben en nou grans eixos que passo a anomenar: família i infància, 
adolescència i joves, persones grans, adults dona igualtat, persones amb 
discapacitat, nova  ciutadania, el propi funcionament intern de l’àrea bàsica de 
serveis socials i finalment el consell sociosanitari . Per cada un d’aquest eixos s’han 
elaborat uns objectius i unes accions a fer per tal que aquests s’assoleixin. 
Per altra banda una de les novetats és que la secretaria tècnica del consell 
sociosanitari serà l’encarregada de vetllar per la implementació adequada del pla, 
també farà el seguiment, revisarà i avaluarà el seu compliment seguint els 
indicadors del departament de Benestar i família de la Generalitat que son els que 
s’han utilitzat per fer aquest pla.  
Amb aquesta formula volem donar importància i enfasí al consell sociosanitari i que 
sigui aquest l’eix vertebradors dels objectius dels objectius a aconseguir. I 
finalment confirmar i reafirmar que aquest pla de serveis socials és la eina de 
compromís de tot l’equip de govern i també m’agradaria que fos el compromís de 
tot el Consistori, pel que respecte a la política social que es portarà a terme en el 
nostre municipi durant els propers quatre anys. 
Per CiU intervé la Sra. Beatriu Garcia,  dient que des del grup de Convergència 
tindreu tot el nostre suport i celebrem que es trobin espais per a la reflexió i per la 
projecció dels serveis, animen a l’equip de govern a fer el pla de qualitat que 
plantegen com a mancança i també posar l’enfasí en  dotar dels recursos pertinents 
a tots els ens que permetin la rigorosa aplicació d’aquest Pla, perquè en sembla que 
es del tot correcte i que faciliti el desenvolupament d’aquests serveis en la plena 
qualitat i seguretat per els seis treballadors. Així doncs el nostre vot serà favorable, 
La Sra. Elisenda Alamany,  per l’Altraveu intervé exposant que un pla de serveis 
socials és un document tècnic que permet detectar les necessitats emergents del 
municipi, establir les línies d’actuació principals, afavorir i incrementar la 
participació social,  crear i millorar els programes i equipaments per prestar serveis 
a persones usuàries dels serveis socials. Donar una resposta àgil i adequada a les 
necessitats plantejades és la tasca que han de fer front els serveis socials. En 
aquest sentit, la tasca que engegà l’antiga regidora de l’àrea Mercè Giménez, de qui 
heretà el seu llegat la regidora Massagué ha pogut tenir continuïtat gràcies també a 
l’equip tècnic que acompanya la regidoria. 
És sabut per tothom que la globalització econòmica ha incrementat enormement les 
oportunitats per al benestar de certs grups i multiplicat els riscos econòmics, socials 
i mediambientals interconectats i complexos, cada vegada més difícils d’anticipar i 
preveure, per a la gran majoria.  En aquest context, el relat dominant al voltant de 
l’evolució de la governança política és que les polítiques de benestar s’identifiquen 
en donar diners a la gent. Hem pres el compromís, però, amb aquesta regidoria 
també de fer el possible per capgirar aquesta concepció. El pla de serveis socials és 
un indispensable full de ruta però som conscients que només podrà desenvolupar-
se en els llindars de manteniment dels serveis que donàvem fins ara. Caldrà , 
doncs, imaginació per part del govern i voluntarietat per part d’altres agents 
socials, on nosaltres hi estem molt compromesos.  
En el cor de la urgent reforma del sistema de benestar per construir una societat 
habitable, justa , decent i sostenible està la reconstrucció i inclús la reinvenció dels 
vincles comunitaris. És a dir, que això no funcionarà si no som capaços d’articular 
una xarxa en què ens sentim responsables en certa mesura de la situació dels 
altres. En aquest sentit, a Castellar també caldrà seguir treballant per madurar la 
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taula d’emergència social, ja que tot i que el document que portem a aprovació 
avui, sigui molt ambiciós, sabem que no podrà complir-se en la seva totalitat.  
La pitjor amenaça per als serveis socials és retornar a les seves versions més 
assistencialistes i pal�liatives. Vagi doncs, per endavant el nostre vist-i-plau a 
aquest pla com a eina potent d’anàlisi i la nostra reflexió i ajut per fer d’aquesta 
àrea del consistori una relació sinèrgica entre la responsabilitat pública i la 
responsabilitat individual, familiar social; en definitiva, col�lectiva. 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio,  en primer lloc agrair a la regidora Glòria Massagué 
les explicacions donades.  
Diu que en aquest tema el nostre vot serà favorable, però, ens agradaria fer un 
petit encís que des del Partit Popular demanem a l’equip de govern que tinguin una 
gestió rigorosa dels serveis que oferirem i que tal i com ja vaig dir, aquest 
Ajuntament es troba en un estat      
lamentable econòmicament i donar que aquest servei no tots els ajuntaments se’l 
poden permetre, l’equip de govern ha de mesurar en quantitat i qualitat aquesta 
classe d’ajuts ja poden tenir repercussions  en un futur, per això esperem que es 
gestioni correctament aquest pla. 
S’obre un torn de replica amb al Sra. Glòria Massagué, per dir que referent al pla  
de qualitat que comentava la regidoria de Convergència, a partir d’ara que tenim 
aquest pla podem tenir el pla de qualitat, era el pas previ per poder-ho fer. 
També pel que fa a la intervenció del grup municipal de l’Altraveu dir-li que no 
apostem per l’existencialisme sinó per la emancipació de les persones.  
I pel que fa a la intervenció del Partit Popular dir que som totalment conscients de 
l’estat econòmic de l’Ajuntament i dir-li que si repassa els pressupostos dels últims 
5 o 6 anys, les regidories que mai han anar a la baixa ha estat la de Serveis 
Socials, i tenim el compromís que així seguirà sent i més en els moments en els 
quals ens movem ara. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
4.- MODIFICACIÓ D’ORDENANCES FISCALS 2012 
 
ATESA la necessitat d’actualitzar per a l’any 2012 les tarifes i textos de diverses 
ordenances fiscals reguladores de taxes municipals. 
VIST l’informe de l’interventor. 
ATÈS allò que es preveu als articles 15 a 19 del Text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
l’article 162.2 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, municipal i de règim local de 
Catalunya i els articles 22, 47.1 i 70.2 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de 
mesures per a la modernització del govern local. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de les ordenances fiscals 
següents, d’acord amb l’annex que figura a l’expedient: 
− Ordenança fiscal núm. A9. Taxa mercats 
− Ordenança fiscal núm. A15. Taxa per l’estacionament de vehicles de tracció 

mecànica a les vies públiques municipals  
− Ordenança fiscal núm. A19. Taxa pel servei de clavegueram 
− Ordenança fiscal núm. A20. Taxa per la celebració de matrimonis i cerimònies 

civils a l’ajuntament 
SEGON.- Sotmetre aquest acord a informació pública durant un termini de trenta 
dies hàbils, comptats a partir del següent al de la data de l’anunci corresponent al 
Butlletí Oficial de la Província. 
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TERCER.- Entendre definitivament adoptat l’acord en cas que no es presentin 
reclamacions en el període d’informació pública i publicar el text integrat de les 
modificacions esmentades en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
INTERVENCIONS: 
Presenta la proposta el regidor d’economia Sr. Oscar Lomas, PSC, dient que 
portem a aprovació la modificació de diverses ordenances fiscals. D’una banda, la 
referent a la taxa de mercats, incorporant una nova tarifa pels casos d’ocupacions 
temporals. Pel que fa a la zona blava, on és necessari definir un nou model per la 
gestió de l’aparcament i de la mateixa zona blava  que permeti, equilibrar ingressos 
i despeses i controlar usos abusius, s’incorpora un pagament mínim de 20 cts i es 
limita els 30 minuts gratuïts als ciutadans de Castellar, sempre previ a aquest 
pagament mínim. 
Així mateix, referent a la taxa de clavegueram es redueix l’import fixat per la 
connexió de claveguerons en aproximadament un 20%, d’acord amb la proposta 
presentada pel nou concessionari, i per últim, es recull una esmena en la tarifa per 
celebració de matrimonis civils, podent-se acollir a la tarifa reduïda quan un dels 
dos membres sigui del nostre municipi. 
Per CiU intervé el Sr. Agustí Sampere,  donat que en la darrera comissió 
informativa se’ns ha aclarit tots els dubtes referents a aquestes ordenances i que 
les raons a les quer responen son totalment racionals i assenyades el nostre vot en 
aquest cas serà favorable. Ens hagués agradat que abans d’eliminar els 30 minuts 
s’hagués mirat que no paguessin justos per pecadors, però com que la mesura que 
es proposa té la racionalitat de primer pagar els 20 cts i desprès ja vindran els 30 
minuts gratuïts, votarem a favor. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:     DINOU     (19) dels regidors del PSC, CiU i PP   
Vots en contra:  CAP 

                    Abstencions   :   DOS        ( 2) dels regidors de l’Altraveu      
 
5.- ACORD D’INICI LICITACIÓ ESTABLIMENT COMERCIAL  
 
ATES la normativa vigent en contractació administrativa en general, en especial, tal 
com el Reial decret llei 3/2011, de 14 novembre, que aprova el text refós de  
Contractes del Sector Públic, les lleis 7/1985, de 2 d’abril, Llei de Bases de Règim 
Local, i 8/1987, de 15 d’abril, de Règim Local de Catalunya; així com els plecs de 
clàusules administratives generals, aprovats per la Corporació. 

Vista la conveniència de convocar un procediment  obert per de la concessió d’un 
espai destinat a establiment comercial de petit format en el  nou Mercat Municipal, 
destinat a activitats compatibles amb el mercat, que siguin complementaries, però 
que el seu epígraf empresarial no contempli l’alimentació com activitat principal. El 
seu règim quedarà subjecte a  aquestes Bases  específiques,  i al Reglament del 
Mercat Municipal i les ordenances municipals que l’afectin. Pel que respecte a les 
característiques físiques de l’espai i de la seva situació són les descrites en la 
memòria tècnica i plànol inclosos en l’annex corresponent del plec. 
Vist el reglament del patrimoni dels ens locals aprovat pel Decret 
336/1988, de 17 d’octubre, respecte a la tramitació d’aquesta concessió en 
un espai de domini públic com és el marcat municipal. 
Vistos els plecs de clàusules economico-administratives i prescripcions tècniques 
particulars que han de regir en aquesta contractació la contractació. 

El ple acorda: 
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ACORDA: 

PRIMER.- Aprovar la convocatòria de procediment de obert per a la 
concessió d’un espai destinat a establiment comercial de petit format en el  
nou Mercat Municipal. 
SEGON.- Aprovar els plecs de clàusules administratives i tècniques  particulars que 
han de regir en aquesta contractació, tot declarant la seva tramitació ordinària. 

TERCER.- Publicar l’anunci d’aquest procediment en el BOP ,  en la pàgina web 
municipal “ perfil del contractant”, tauler d’edictes i si s’escau altres mitjans de 
comunicació local.  
 
INTERVENCIONS: 
Defens la proposta la regidora de Comerç, Sra. Anna Marmol,  PSC,  avui portem 
a ple la concessió d’espai per un establiment comercial de petit format en el Mercat 
Municipal, l’objectiu és oferir un espai comercial destinat a activitats compatibles 
amb el mercat que no contempli l’alimentació com activitat principal. 
Aquest estarà ubicat al vestíbul del mercat municipal, entrant a la dreta, entre la 
porta d’entrada i el nucli d’ascensors. L’accés a l’establiment serà per l’exterior, no 
tenint connexió amb el vestíbul ni la resta del mercat, separat per vidres. Aquest 
accés ens permetrà que pugui estar el màxim d’hores obert al públic, aspecte 
rellevant per l’activitat comercial. 
L’establiment està format per una part interior i una exterior. La superfície de 
l’establiment tancat és de 10,54m2, passant a una àrea de 13,90 m2 un cop estigui 
obert i desplegat. 
El cànon d’entrada que constitueix el tipus de licitació i que podrà ser millorat a 
l’alça és de 7000€ millorable fins els 9000€. Així mateix, s’estableix un cànon 
mensual per un import mínim de 200€, equivalents a 2400€ anuals millorables fins 
els 6000€ 
A banda d’aquesta concessió des de la regidoria de comerç també estem treballant 
per treure en breu la licitació del lloguer de parades del mercat amb condicions 
avantatjoses per residents a Castellar del Vallès en situació d’atur que vulguin 
iniciar un projecte empresarial nou, autònoms i empresaris micro Pimes de fins a 
10 treballadors. 
El Sr. Agustí Sampere, CiU,   com ja hem dit en altres ocasions, el nostre grup 
municipal està disposat ha recolzat totes aquelles mesures que serveixin per 
dinamitzar i rendibilitzar  les instal�lacions municipals, i en conseqüència el nostre 
vot serà favorable, Tant sols ens agradaria que l’equip de govern abans de la 
concessió definitiva d’aquest espai estudií a fons que no existeixin negocis similars 
pròxims que es puguin veure perjudicats per aquesta iniciativa i per la competència 
injusta que podria suposar el preu d’aquest espai comparat amb els lloguers  que 
puguin estar pagat al voltant, no ens agradaria vestir un sant per desvestir-ne un 
altre  
Pel PP el Sr. Antonio Carpio, per dir celebrem tot aquest tipus de propostes i 
d’iniciatives ja que el nostre grup sempre ha cregut en aquesta línia de seguir per 
impulsar i fomentar el comerç i la feina que, és un dels objectius del nostre govern, 
sorgit en les passades eleccions generals, és per això que sempre comptaran amb 
el nostre. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 
 
6.-APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA TRAMA URBANA CONSOLUDADA (TUC) 
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ÀTÈS que l’article 8 del Decret Llei 1/2009 de 22 de desembre, d’ordenació dels 
equipaments comercials, preveu en el seu punt 1 que les Trames Urbanes 
Consolidades (TUC) han d’estar delimitades el seu perímetres gràficament en els 
municipis de més de 5.000 habitants. 
ATÈS que l’Ajuntament en base al mateix article, punt 2.a) pot delimitar la TUC 
subjecte al següent procediment: d’aprovació per acord de Ple, previ període 
d’exposició pública d’un mes, en base a la memòria justificativa de la proposta, i els 
plànols que configuren l’expedient administratiu. 
ATÈS que l’actual delimitació de la TUC del municipi de Castellar del Vallès no inclou 
diferents zones del municipi que el mateix Pla General d’Ordenació Urbanística li 
dóna l’ús residencial d’habitatge plurifamiliar i unifamiliar principalment, amb l’ús 
permès de l’activitat comercial i de serveis entre d’altres, també exclou els diferents 
cantons de carrers quan el PGOU els considera exactament parta del territori que 
inclouen els equipaments educatius en zones residencials 
ATÈS que per resolució de l’Alcaldia, Decret núm. 455, del dia 21 de març de 2010, 
s’aprovà la incoació inicial de l’expedient per a; “la delimitació de la trama urbana 
consolidada de Castellar del Vallès”. Al mateix es resolgué exposar al públic 
l’expedient. 
ATÈS que de conformitat al que disposa l’article vuit apartat 1 del Decret Llei 
1/2009, de 22 de desembre, d’ordenació dels equipaments comercials, s’exposa al 
públic el projecte durant el termini d’un mes a comptar de la publicació de l’edicte 
en el Butlletí Oficial de la Província núm. 123, del dia 24 de maig de 2010. I no 
s’han rebut al�legacions. 
ATÈS que per acord de l’Ajuntament Ple de data 28 de juny de 2010, s’aprovà la 
delimitació de la trama urbana (TUC) i es traslladà a la Direcció general 
d’Urbanisme i a la Direcció general de Comerç 
ATÈS que les Direccions Generals han presentat una modificació a la delimitació 
aprovada i que, segons l’informe tècnic: 
“aquestes modificacions afecten a una part molt reduïda de la TUC, en zones, que 
no tenen cap influència en el desenvolupament de l’activitat comercial i, per tant, 
no suposen cap alteració pel desenvolupament del sector. Aquestes petites i lleus 
discrepàncies, de caire d’extrema precisió de delimitació del traçat, per tant, no 
tenen cap influència el futur del sector, ni ocasionen cap perjudici al municipi. 
Concretament afecten a una petita zona de la part de darrera de l’IES Castellar, de 
la zona de Can Barba i de la zona del CEIP Bonavista. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar definitivament la delimitació de la trama urbana consolidada 
de Castellar del Vallès (TUC). 
SEGON.- Fer pública  aquesta delimitació en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya 
 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta el regidor de Territori Sr. Aleix Canalis, PSC,  dient que el 
decret llei Decret Llei 1/2009 de 22 de desembre, d’ordenació dels equipaments 
comercials, preveia en la seva Disposició Transitòria Primera que en un termini 
màxim de sis mesos, a comptar des de l’entrada en vigor d’aquest Decret llei, els 
municipis de més de 5.000 habitants i les capitals de comarca havien de disposar 
de la representació gràfica de les seves trames urbanes consolidades (TUC). 
En l’actualitat Castellar ja disposa d’aquesta delimitació, que deriva del Decret 
379/2006 de 10 d’octubre, pel qual es va aprovar el Pla Territorial Sectorial 
d’Equipaments Comercials.  
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L’actual delimitació de la trama urbana però, descarta una sèrie de zones del casc 
urbà definides com a ús residencial predominant tant plurifamiliar com unifamiliar 
on contempla i possibilita també l’ús compartit de comerç i serveis. 
Aquestes zones són contigües a l’actual TUC i tenen la mateixa classificació 
urbanística i una densitat de població, suficient com per tal formar part de la trama 
urbana consolidada de Castellar del Vallès. 
És per aquest motiu que, el Ple del mes de juny del 2010, va aprovar la modificació 
de la TUC actual, amb  d’inclusió d’aquetes noves zones: 

- La zona compresa entre els carrers de Can Carner fins al carrer de l’Urgell i 
entre la Crta. B-124 fins arribar a la Ronda de Ponent i fins al carrer Guerau 
de Liost. 

- La zona compresa entre els carrer Girbau i Homet i el carrer Trias de Bes i la 
Plaça de la Miranda. 

- La compresa entre els carrers Sant Jaume, del Sol, el del Pont i Josep Maria 
Valls. I 

- La zona compresa entre la Ronda de Llevant, la Ronda Tramuntana i la 
carretera de Sentmenat 

L’acord plenari, aprovat per unanimitat, es traslladà, com era pertinent, a la 
Direcció general d’Urbanisme i a la Direcció general de Comerç, les quals han 
presentat una proposta de modificació a la delimitació aprovada. 
Concretament, aquestes modificacions afecten a una part molt reduïda de la TUC, 
en zones, que no tenen cap influència en el desenvolupament de l’activitat 
comercial. Concretament afecten porcions de zona verda de la part de darrera de 
l’IES Castellar, del sector de Can Barba i de la Soleia del Cosidor. 
Des dels serveis tècnics municipals s’ha informat positivament a aquesta 
modificació, i és per això que avui portem a la consideració del Ple municipal la 
seva aprovació definitiva. 
El Sr. Lluis Bacardit,  per CiU, diu que en el Ple de 28 de juny de 2010 es va 
aprovar la Proposta per a determinar la Trama Urbana Consolidada. En el torn 
d’intervencions des del Grup Municipal de CiU  es va manifestar que: 
“demanàvem que en el marc, o bé de la revisió del pla general, o bé d’un estudi 
propi, que es determinés quin és el model de comerç que necessita el nostre 
municipi i que per tant caldria poder-ho preveure pel que fa a usos comercials, 
quan es determina en el pla general i en les classificacions del sol. No voldríem 
trobar-nos en que la transformació comercial no fos la que voldríem, i en canvi si 
que fos la que el mercat afavoreix o no en determinats moments. 
Nosaltres creiem que es una demanda totalment vigent i a tenir molt en compte en 
la redacció de l’Avanç de Pla d’Ordenació Urbanístic en el que està immers el nostre 
municipi.  També caldrà veure com pot afectar la Llei Òmnibus, aprovada 
recentment,  en les modificacions dutes a terme del Decret Llei 1/2009 d’ordenació 
d’equipaments comercials pel que respecta a la Trama Urbana Consolidada. El 
nostre vot serà favorable 
En torn de replica el Sr. Aleix Canalis,  intervé dient que òbviament que recollim 
el gua d’aquesta sol�licitud i el tema comercial com els altres aspectes derivats de 
les dinàmiques i dels temes més directament lligats amb els aspectes urbanístics 
podran ser discutits en les sessions participatives que ja estan previstes en el 
procés d’elaboració del POUM. Per tant hi haurà espai i moments per parlar 
d’equipaments comercials i de quina política o previsions de comerç i creixement 
comercial podem tenir en el municipi els propers mesos. D’altra banda també 
informar que precisament avui  se’ns ha trucat des de la Direcció General de 
Comerç per preguntar com estava el tema de la aprovació definitiva i és el que avui 
portem a ple. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
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7.- PROPOSTA DE TARIFES DEL SERVEI D’AUTO-TAXI 
 
Vista la sol�licitud del 9 de desembre de 2011, registre núm. 12615, presentada per 
L’Associació Ràdio-Taxi Castellar de la nostra població de mantenir les tarifes 
urbanes actuals, excepte les tarifes aplicables als serveis interurbans del taxi 
regulades per la Generalitat de Catalunya. 
ATÈS que el present expedient contempla l’establiment d’un quadre de tarifes 
interurbanes de manera coordinada amb les tarifes urbanes, que dóna compliment 
a l’Ordre TES/350/2011 de 13 de desembre, per la qual s’estableixen les tarifes 
aplicables als serveis interurbans de taxi, publicada al DOGC núm. 6027 del 19 de 
desembre de 2011. 
ATÈS que, d’acord amb el previst a la Llei del taxi, llei 19/2003, aprovada pel 
Parlament de Catalunya en data 4 de juliol de 2003, la determinació de les tarifes 
d’aplicació dels serveis urbans de taxi ha d’ajustar-se a la normativa vigent en 
matèria de preus. 
ATÈS que, respecte a la implantació o modificació  de tarifes dels serveis de 
competència local subjectes a autorització prèvia, el Decret 149/1988 , de 28 
d’abril, del Departament de Comerç, Consum i Turisme, sobre el règim 
procedimental dels preus autoritzats i comunicats, preveu que el Ple emeti informe 
motivat sobre la proposta, d’acord amb la documentació presentada, que haurà de 
ser traslladat amb tot l’expedient a la Comissió de Preus de Catalunya. 
Vist l’informe tècnic emès al respecte. 
ATÈS que el present expedient contempla les mateixes tarifes, en quan als serveis 
urbans, determinades en base a l’estudi acompanyat en el darrer expedient de 
modificació de tarifes, informat favorablement per aquest Ajuntament Ple, en sessió 
del dia 3 de març de 2009, i aprovades per la comissió de Preus de la Generalitat 
en sessió del dia 21 d’abril següent. Respecte als serveis interurbans són d’aplicació 
les tarifes establertes per l’Ordre TES/350/2011  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA : 
PRIMER: Informar favorablement la proposta d’aprovació de tarifes del servei 
d’autotaxi a Castellar del Vallès, per a l’any 2012, formulada per l’Associació Ràdio 
Taxi castellar i que es relaciona a continuació. 

TARIFES URBANES 

Tarifa 1: feiners de 20 a 8 hores, dissabtes, diumenges i festius 

Baixada de bandera                  2,75 € 
Km recorregut        1,10 € 
Hora d’ espera      18,38 € 
Mínim percepció                 6,60 € 

Tarifa 2: feiners de 8 a 20 hores 

Baixada de bandera       2,50 € 
Km recorregut       1,04 € 
Hora d’ espera               17,54 € 
Mínim percepció                6,00 € 
Suplements : 
Ràdio Taxi   2,15 € 
Equipatge   1,34 € 
Animals domèstics  1,56 € 
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TARIFES INTERURBANES 

Tarifa 3. Serveis que es desenvolupin els dilluns, dimarts, dimecres, dijous 
i divendres laborables en el període comprès entre les 8 i les 20 hores 

Preu per quilòmetre recorregut o fracció:    0,63 euros. 
Preu per hora d’espera:    17,25 euros. 
Preu per fracció cada 15 minuts:     4,31 euros. 
Mínim de percepció:       5,60 euros. 

Tarifa 4. Serveis que es desenvolupin en dissabtes i festius, i els dilluns, 
dimarts, dimecres, dijous i divendres laborables en el període comprès 
entre les 20 i les 8 hores 

Preu per quilòmetre recorregut o fracció:    0,75 euros. 
Preu per hora d’espera:    20,68 euros. 
Preu per fracció cada 15 minuts:     5,17 euros. 
Mínim de percepció:       6,70 euros. 
Els mínims de percepció no són acumulables a recorreguts als quals s’hagi aplicat la 
tarifa ordinària per quilòmetre recorregut. 
S’aplicarà un suplement de 3,10 euros en els serveis que comportin l’entrada o la 
sortida d’un aeroport. 
SEGON.- Proposar a la Comissió de Preus de Catalunya que autoritzi el quadre de 
tarifes establert pel 2012. 
TERCER.- Transmetre l’expedient complert, juntament amb aquest acord a la 
Comissió de Preus de Catalunya perquè dicti resolució.  
QUART.- Notificar aquest acord als interessats. 
 
INTERVENCIONS: 
Presenta la proposta el regidor de l’àrea econòmica, Sr. Oscar Lomas,  PSC,  tot 
dient que portem a consideració del ple, l’emissió d’informe favorable per l’aplicació 
de les noves tarifes de taxi. 
La proposta, rebuda per part de l’Associació de Ràdio Taxi Castellar, és la de 
mantenir el mateix preu aprovat l’any 2009 per les tarifes urbanes, i adequar les 
interurbanes a les tarifes aprovades pel Departament de Territori i Sostenibilitat de 
la Generalitat, que suposa un increment del 3,4% respecte les darreres aprovades. 
Per tant, es proposa informar favorablement per part de la corporació de la nova 
proposta de tarifes, i traslladar l’acord a la Comissió de Preus de Catalunya per la 
seva aprovació definitiva 
Continua per CiU el Sr. Agustí Sampere,  i diu que com que és una aplicació 
obligatòria de revisió legalment establerta; com que s’ajusta al 3’4% bastant a l’IPC 
actual nosaltres, evidentment hi votarem a favor. 
El Sr. Victor Martos, pel PP, comença al seva intervenció felicitant la col�lectiu del 
taxi per l’esforç que esta fent amb aquesta mesura, congelant les seves tarifes i no 
compensant les pujades per l’augment. Ens ha semblat una manera de donar un 
servei adequat al temps que vivim i encara que aixó no correspon a aquest punt, 
voldria recordar que aquest grup ha demanat dues places d’aparcament  a la zona 
de la plaça Calisso. 
Finalment el Sr. Alcalde, diu que caldrà valorar tècnicament si això és factible o 
no, si és recomanable o no i quines derivades te, però en cualsevo0l cas com 
qualsevol altre instància intentarem donar resposta tat aviat com sigui possible. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
8.- MOCIÓ RESPECTE AL FINANÇAMENT DE LES ESCOLES BRESSOL 
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Presenta la proposta la Sra. M Antònia Puig, PSC, N i diu que aquest estiu, un cop 
acabat el curs, la conselleria d’ensenyament va retallar la subvenció dels mòduls 
del curs 2010-2011.  Per plaça de les escoles bressol hi havia una previsió de 1800 
€ per nen i es va passar a 1600€ i de les escoles de música es preveia que la 
subvenció fos de 600€ per alumne i es va passar a 400€, això va provocar una 
difícil situació econòmica, i en el cas concret de la nostra vila es va haver de fer un 
increment de preu important pels alumnes de l’escola municipal de música.  
La Generalitat,  actualment té un deute amb l’Ajuntament de Castellar, del curs 
2010-2011, pel que fa a l’escola de música de 88.320€ i de les escoles bressol 
209.600€. 
En aquest moments encara no s’han convocat les subvencions pel curs 2011-2012, 
n’hi s’ha garantit que com mínim la quantia del mòduls és mantindrà. Tampoc se 
sap quin criteris s’aplicaran. I molt  aviat tornaran a començar les preinscripcions 
pel proper curs. 
Volem continuar apostant per uns serveis educatius municipals de qualitat i que ens 
ajudin anar avançant per aconseguir una societat molt més formada i cohesionada i 
tal i com es van desenvolupant els fets se’ns plantegen greus dificultats per poder-
ho aconseguir, per aquest motiu portem al ple aquesta moció, a que els centres 
educatius municipals son un compromís de tots, de l’Administració Local i 
Autonòmica. Tot seguit passa a llegir la moció: 
 
“Arran de l’anunci de la Generalitat de Catalunya de l’ajornament indefinit del 
pagament als ajuntaments de les subvencions destinades a finançament de les 
escoles bressol i de les escoles de música de titularitat municipal, l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès reclama al Govern autonòmic, en primer lloc, la seva plena 
responsabilitat en aquests ensenyaments i, en segon terme, el suport irrenunciable 
als titulars locals d’aquests centres en compliment de l’Estatut de Catalunya i de la 
Llei d’educació de Catalunya. 
En aquest sentit, recordem que la important xarxa pública d’escoles bressol amb 
que compta el país té el seu origen en una iniciativa legislativa popular, que va ser 
atesa a través d’una llei del Parlament de Catalunya.  Per tant, el compliment de la 
Llei de creació de llars d’infants de qualitat de 2004 és el producte d’un pacte 
legislatiu que respon a necessitats fonamentals educatives, socials i de conciliació 
de la vida familiar i laboral del nostre país. 
Considerem l’educació com un element estratègic prioritari de l’acció política per 
avançar en la consecució d’una societat molt més formada i cohesionada.  Per 
aquest motiu, el món municipal, atenent el marc competencial i de col�laboració 
entre administracions que regula la Llei d’educació de Catalunya, aprovada amb el 
suport del 90 per cent del Parlament, reclama la lleialtat institucional de la 
Generalitat per garantir d’una manera immediata el finançament de les escoles 
bressol i les escoles de música de titularitat municipal. 
Catalunya, amb el llegat històric del món local, ha fet un llarg recorregut per definit 
un model propi de sistema educatiu que s’adeqüi i respongui als objectius de la 
Unió Europea i, en aquest sentit, s’ha distingit, en sintonia amb altres països més 
desenvolupats, per una major oferta pública d’educació adreçada a les edats 
primerenques en comparació amb d’altres territoris de l’Estat. 
Les escoles bressol municipals, implantades en més de 500 municipis i que atenen 
a prop de 70.000 alumnes, garanteixen el desenvolupament integral de l’infant, 
revertint d’una manera directa sobre els futurs satisfactoris resultats dels 
ensenyaments de caràcter obligatori.  Així ho demostren les ciències de l’educació i 
així ho recullen els informes dels experts quan consideren que l’educació dels 
infants de 0 a 3 anys són una de les mesures imprescindibles per a garantir l’èxit 
escolar d’un país. 
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Signifiquen una aposta ferma per la prevenció, en termes de necessitats educatives 
o socials d’alguns infants, i per a la cohesió social de diversos col�lectius de la 
nostra societat.  Els centres educatius públics realitzen una important tasca en 
benefici dels fills de les famílies més desafavorides, aportant un important valor a 
les mesures d’igualtat d’oportunitats i de compensació de bagatges en entorns amb 
mancances econòmiques i/o culturals. 
En aquests moments, l’endarreriment indefinit en el finançament i el retard o la 
incertesa en la convocatòria de les beques per a les escoles bressol per aquest curs, 
portaran en un breu espai de temps a la inviabilitat del sosteniment d’aquest servei 
públic. 
Els efectes de les polítiques educatives solen repercutir a curt termini sobre la 
qualitat del servei, i a mig i llarg termini sobre els resultats del sistema educatiu, 
perquè el niell de 0 a 3 anys assegura les bases del nivell educatiu del país, que 
passa a estar més ben preparat i ser més competitiu. 
Els centres educatius de titularitat municipal tenen un impacte directe en la 
comunitat, per a les polítiques de conciliació i per a l’èxit del fet educatiu, en quant 
desenvolupen les capacitats de la infància, el creixement artístic i l’accés als 
aprenentatges compensadors. 
És per això que el Ple de l’ajuntament 
ACORDA 
PRIMER.- Recolzar la negociació per estudiar els mòduls de finançament dels 
centres educatius de titularitat municipal. 
SEGON.- Reclamar una via immediata, amb un calendari concret, per liquidar el 
deute de la Generalitat de Catalunya amb els ajuntaments, atès que encara estan 
pendents de pagament les subvencions corresponents al curs 2010/2011 
TERCER.- Mantenir l’actual xarxa pública de qualitat d’escoles bressol finançada 
per les administracions públiques i les famílies. 
QUART.- Reclamar la convocatòria del procediment de concessió de beques de la 
Generalitat de Catalunya, per tal de garantir la igualtat d’oportunitats i l’equitat en 
l’accés al servei. 
CINQUÉ.- Mantenir el compromís de l’ajuntament amb l’educació en el nivell de 0 
a 3 anys, perquè no només és un servei que garanteix la conciliació laboral i 
familiar, sinó que té un paper educatiu important en el desenvolupament de l’infant 
i en la contribució a la igualtat d’oportunitats. 
SISÉ.- Contribuir a disposar d’una àmplia i eficient xarxa d’escoles bressol, 
econòmicament més sostenible. 
SETÉ.- Continuar apostant per uns serveis educatius municipals que mantinguin 
uns paràmetres de qualitat econòmicament sostenible, si es manté la col�laboració i 
la corresponsabilitat entre administracions públiques. 
VUITÉ.- Traslladar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya, a la 
consellera d’Ensenyament, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació 
Catalana de Municipis.” 
 
INTERVENCIONS: 
La Sra. Beatriu Garcia per CiU intervé dient que dissortadament, venim d’una 
època en que els Ajuntament hem anat a encendre ciris a tots els enterraments, i 
fins i tot es podria entendre que gràcies a la implicació dels municipis en polítiques 
de benestar social es va forçar que la resta d’administracions assumissin aquestes 
polítiques, però en els moments que ens toca viure, els sistemes de subvenció 
universal ja no són possibles. Si una capacitat tenim els ésser humans, és la 
d’adaptar-nos a les circumstàncies que se’ns presenten, gràcies a aquesta capacitat 
hem estat capaços de sobreviure a totes les situacions plantejades al llarg de la 
història, i ara toca adaptar-nos a la realitat que tenim. Ens calen bones polítiques 
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d’ajuts socials, on qui més ho necessita rep més suports. Els castellarencs i 
castellarenques no tenim perquè assumir els costos de subvencionar absolutament 
a totes les famílies que lliurement decideixen portar el seu fill o filla a l’escola de 
música o a l’escola bressol municipals, quan moltes d’aquestes famílies no tenen 
cap necessitat econòmica manifesta, i deixar de banda la resta de famílies que pel 
que sigui han fet una altra opció, costejant-se el 100% de la despesa. Tanmateix, 
l’Ajuntament no pot garantir una plaça per a totes aquelles famílies que ho 
sol�licitin, la qual cosa suposa d’entrada un tipus de discriminació. Insisteixo que 
estem a favor dels ajuts socials, però només per a aquelles famílies que de debò ho 
necessitin. Durant molts anys, Castellar no va comptar amb escoles bressol 
públiques i bé ens varem sortir amb una bona distribució de beques en centres 
privats, sense necessitat d’embrancar-se en polítiques insostenibles com ara queda 
demostrat, perquè ja sabem que no n’hi ha prou amb la posada en marxa 
d’equipaments, després cal mantenir-los al llarg dels anys, com bé explicava el 
regidor Canalis en el seu article “De construir a mantenir” a l’Actual d’aquesta 
setmana.  
D’altra banda, discrepo totalment d’una afirmació que fan a la seva moció, on en un 
moment donat diuen: “El nivell 0-3 anys assegura les bases del nivell educatiu del 
país, que passa a estar més ben preparat i ser més competitiu” Mirin això té 
diverses interpretacions, el model finlandès del que tothom parla i al que tothom 
vol arribar, o el model alemany, no es basen precisament en una escolarització 
precoç, ans al contrari recomanen que els infants comencin l’escolarització entre els 
4 i el 6 anys, ja que el seu nivell de maduresa afavoreix l’assimilació dels 
ensenyaments d’una manera més favorable; i no deuen d’anar molt desencaminats, 
la prova és que són l’enveja educativa de tot el món. 
I finalment dir que en el punt segon de la moció “reclamen una via immediata, amb 
un calendari concret per liquidar el deute de la generalitat amb els Ajuntaments, 
atès que encara estan pendents de pagament les subvencions corresponents al curs 
20011-2012”. Suposem que els proveïdors a qui l’Ajuntament deu factures de l’any 
2011, o les entitats de la nostra vila que no han rebut encara un euro de les 
subvencions dels curs 2011-2012 també voldrien reclamar un calendari concret per 
que l’Ajuntament liquidi els seus deutes i així saber quan cobraran.   
Per l’Altraveu el Sr. Xavi Bella, diu que en aquest punt de l’ordre del dia es porta a 
ple una moció del PSC sobre el finançament dels centres educatius municipals i les 
escoles bressol. 
Des de l’Altraveu hi votarem a favor perquè pensem que el manteniment i el 
desenvolupament de les escoles bressol, així com tota la xarxa educativa de 
titularitat municipal és una qüestió cabdal dins la societat perquè és el fonament 
d’aquesta i un dels pilars de l’estat de dret. Tothom a de tenir dret a una educació 
pública de qualitat, començant per els primers anys de pre-escolarització i acabant 
amb educació suplementària com pot ser la de les escoles de música. Pensem que 
les politiques educatives han de mantenir els nivells de qualitat que fins ara hi ha 
hagut i som conscients del perill que es pot corre si s’intenta retallar en aquests 
àmbits.  
Per aquest motiu nosaltres recolzem aquesta iniciativa de demanar la liquidació del 
deute de la generalitat amb l’ajuntament per seguir mantenint aquests nivells de 
qualitat.  
No obstant, també voldria remarcar que és molt lícit (i fàcil) demanar els diners que 
ens deuen però potser és més difícil gestionar-los quan es tenen. I dic això perquè 
alguna vegada  no s’han aprofitat aquests diners que ara demanem i que tanta falta 
ens fan. Estic parlant per exemple de les obres de millora del menjador de l’escola 
Emili Carles Tolrà i de la construcció d’una cuina per aquesta escola. Aquest 
projecte s’havia de portar a terme al 2010, ara fa un any i mig aproximadament i 
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estava pressupostat en 205.966 Euros.  Després d’una llarga demanda de l’AMPA 
per demanar que l’escola tingues una cuina pròpia, mitjançant la intermediació 
d’aquesta i de l’ajuntament es va aconseguir que la generalitat inclogués una 
partida en el pressupost d’aquell any. Fins i tot l’alcalde va passar per l’escola a 
l’inici de curs per explicar que l’equip de govern s’havia posat d’acord amb el 
departament i que l’inici de les obres era imminent. Malgrat tot, va passar el temps, 
i l’Ampa de l’escola es va assabentar al novembre que les obres no tiraven 
endavant. Al preguntar perquè, se’ls va informar que no havien tingut temps per 
fer els tràmits administratius. La part que pagava la generalitat no es guarda d’un 
pressupost a l’altre i per tant s’havia de tornar a sol�licitar en el pressupost del 
2011. Evidentment amb el canvi de govern i les retallades, aquests diners que un 
dia van estar sobre la taula no els han tornat a posar mes, i una inversió prevista 
per part de la generalitat s’ha perdut, per incompetència o per descuit. 
Només és un exemple, però pensem que està molt be demanar a la generalitat que 
ens doni els diners que ens toquen i que es facin inversions a les escoles i llars 
d’infants, però també estaria molt bé que quan aquests diners hi son, l’ajuntament 
estigui a l’alçada de les circumstàncies i no els deixi perdre, sigui per la raó que 
sigui. 
Continua pel PP el Sr. Victor Martos  dient que el seu grup, el Partit Popular a 
nivell parlamentari ha presentat una interpelació al Govern de la Generalitat de 
Catalunya demanant informació al respecte i per a mantenir els ajuts de les escoles 
bressol, buscant fórmules de financiació, que incrementin les aportacions  
La Sra. M Antònia Puig,  PSC, assenyala que encara està pendent de cobrar la 
subvenció de 2010-2011 
El Sr. Alcalde Afegeix que el retard de la Generalitat en el pagament de les 
aportacions també perjudica i molt la tresoreria dels Ajuntaments. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:     DISSET     (17) dels regidors del PSC, Altraveu 
i  PP   

Vots en contra:  CAP 
                    Abstencions   :   QUATRE    ( 4) dels regidors de CiU      
 
9.- MOCIÓ RESPECTE AL DEUTE DE LA GENERALITAT AMB LES 
CORPORACIONS LOCALS  
 
La situació econòmica i financera dels municipis de Catalunya és més que 
preocupant.  A la manca d’un model de finançament local que el municipalisme 
reclama des de fa anys, s’han sumat noves decisions de les administracions de 
Catalunya i de l’Estat que comprometen, encara més, la capacitat dels municipis 
per fer front a les seves obligacions i a les necessitats dels seus veïns i veïnes. 
Una situació que s’agreuja sI es té en compte que, en nombroses ocasions, les 
entitats locals han de fer front, per responsabilitat i com administració més propera 
als ciutadans, a obligacions per a les quals no tenen competència atribuïda 
legalment (els anomenats serveis impropis, que, segons estudis recents, suposen 
un 30 % del pressupost anual) i, per tant, tampoc compten amb recursos 
assignats. 
A la situació precària de les finances municipals s’han sumat diferents factors els 
últims mesos.  Un dels més destacats és la reducció de les aportacions que el 
Govern de Catalunya ha fet per al manteniment d’alguns serveis prestats per les 
entitats locals com, per exemple, les escoles bressol de titularitat municipal.  
Decisions que, indubtablement, afecten de ple el nostre ajuntament que ha 
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d’afrontar, com administració per propera, la situació creada arran d’aquestes 
decisions. 
Aquesta situació s’agreuja més quan no s’ha definit encara quan es faran efectius 
els compromisos pressupostaris adquirits per la Generalitat.  Recursos econòmics 
que els ajuntaments ja han avançat, la qual cosa provoca greus problemes de 
tresoreria a totes les entitats locals. 
Cal tenir en compte que el Ple del Parlament de Catalunya en sessió de 20 
d’octubre de 2011, va aprovar fer públiques les dades sobre el deute de la 
Generalitat amb els ens locals i abonar-les, abans d’acabar l’any 2011, el deute que 
la Generalitat hi tenia pendent.  En el cas que això no fos possible es va acordar 
fixar, abans d’acabar l’any, un calendari per al pagament d’aquest deute on es 
contemplés la totalitat dels imports deguts, ja sigui dels diferents departaments de 
l’Administració de la Generalitat o dels seus organismes dependents i vinculats.  
Aquests acords, a data d’avui, no s’han complert. 
És per això que el Ple de l’ajuntament 
ACORDA 
PRIMER.- Fer públic el deute que la Generalitat de Catalunya té amb l’Ajuntament 
de Castellar del Vallès, que en el tancament de l’exercici pressupostari 2011 supera 
els 2,7 milions d’euros. 
SEGON.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a liquidar aquets deute 
de forma urgent i prioritària. 
TERCER.- Traslladar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya, a la 
vicepresidenta del Govern, al conseller d’Economia i Coneixement, a la Federació de 
Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana de Municipis. 
 
INTERVENCIONS: 
El regidor de l’àrea econòmica, Sr. Oscar Lomas, PSC, presenta la proposta dient 
que els ens locals ens trobem en una situació econòmicament molt difícil.  
Això succeeix en un moment de crisi econòmica severa de llarga durada, en la que 
les polítiques locals de serveis als ciutadans són cabdals –més que mai- per afavorir 
la cohesió social. 
Existeixen tres causes que han portat a aquest ofegament: 
- La pròpia configuració del sistema de finançament local, que és objecte d’una 
demanda ja històrica i la desproporció respecte les competències que exerceixen.  
-  Les limitacions normatives a l’endeutament.  
- El retard en el pagament de les transferències, ajuts o subvencions.  
Sobre la primera i la segona, no m’aturaré ara, ja que són parcialment objecte de 
discussió en següents mocions. En aquesta moció volem denunciar l’incompliment 
l’any 2011 dels compromisos de la Generalitat i el seu sector públic amb els 
governs locals. 
En sessió del 20 d’octubre del 2011, el Parlament de Catalunya va acordar fer 
públiques les dades sobre el deute de la Generalitat amb els ens locals i abonar-les 
abans d’acabar l’any, i en cas que això no fos possible, fixar un calendari de 
pagament. 
A data d’avui, ni una cosa ni l’altre. Ni hem rebut un sòl ingrés, ni tenim previsió de 
cobrament. Les darreres notícies són que haurem d’esperar el diners de la 
disposició addicional 3ª que vinguin de Madrid....permetin que em sorprengui del 
que donaran de si aquests diners, doncs era el motiu pel qual la Generalitat no 
podia pagar les nòmines al desembre, desprès pel qual tenia que aturar obres 
d’infraestructures i ara per pagar als ajuntaments no sé si donarà per tant. 
En el nostre cas concret, la Generalitat deu més de 2,7 milions d’euros...i no 
precisament de fa dos dies. 



 
 
Número de proposta: PRP2011/906   25/11/2011 
Títol: Modificació ordenança reguladora de circulació de vianants i de vehicles 
Òrgan resolutori: Ple 
Àrea: ÀREA DE SERVEIS CENTRALS 
Regidoria: Regidoria de Seguretat ciutadana 

 

Per posar alguns exemples, gairebé 650.000 € en serveis socials des de l’any 2010, 
300.000 € per les escoles bressol i de música, no d’aquest curs, sinó del curs que 
va començar al setembre del 2010, o més de 350.000 € en obres d’inversió també 
executades l’any 2010. 
Es necessari per les nostres finances i pels nostres proveïdors liquidar aquests 
deutes de forma urgent i prioritària. I sobretot, perquè el compromís amb el nostre 
teixit d’empreses, amb els nostres proveïdors, ha de ser per part de totes les 
administracions. Així, si a nivell local estem implantant diverses línies d’actuació per 
reduir també la demora de pagament amb els nostres proveïdors (molt més llarg 
del que voldríem), es necessari també el compromís de la Generalitat per liquidar 
aquests deutes i contribuir a reduir terminis de pagament. 
Així, si des del govern estem posant en marxa accions com són la formalització de 
línies de tresoreria, priorització del petit proveïdor, serveis professionals i serveis 
recurrents fixant un període d’entre 60-90 dies, i pactant amb els grans 
contractistes, i que per tant, poden aguantar més termini, condicions més llargues 
de pagament, cal el compromís de la Generalitat per donar un impuls addicional a 
aquestes mesures. 
Per CiU el Sr. Agustí Sampere,  si el que es tracta és  demanar a l’actual equip de 
govern de la generalitat que pagui el mes aviat possible els deutes de l‘any 2011 i 
del 2010 que va deixar el tripartit anterior, poden comptar amb el nostre 
recolzament, encara que trobem poc ètic demanar públicament als altres que facin 
allò que nosaltres som incapaços de complir. Abans de prendre iniciatives com 
aquesta caldria preguntar als nostre proveïdors que en pensen del 12.6000.000 € 
que se’ls hi devia en el tercer trimestre del 2011. El mateix que ara demanem  amb 
més força indignació ho poden fer ells. Una altra qüestió és que per defensar 
questa moció s’utilitza el diari  Actual pagat per tots els ciutadans de Castellar per 
dir que en aquests 2’7 milions d’€, i cito textualment, podríem avançar mig any de 
pagament als proveïdors; tots sabem restar de 12’6 si li traiem 2’7 no estem a la 
meitat. El que paguem a 365 dies quan a l’oposició de li diu  que la mitjana és de 
144 dies . Canviem els arguments segons ens convé i donem una imatge poc 
seriosa. L’anterior grup municipal de convergència ja els hi va advertir que no 
semblava assenyat amb les circumstàncies actuals avançar els 434.000 € de 
l’ampliació del CAP que tenia que pagar l’INCASALUT, ara com si res i a plorar i dir 
que dolents que son que no ens paguen. 
Per l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany  
Avui el PSC presenta una moció per la transparència, per la publicitat del deute de 
l’administració de la Generalitat amb els municipis. Nosaltres creiem que la 
transparència, la comunicació no és una cosa que es demani un dia, sinó cada any, 
i no només quan no governen els nostres. Fixem-nos avui , per exemple, que es 
creuen 6 mocions que responen a lluites de partit mentre que l’única que 
demanaven els agents socials amb ERC, agrupació que no té representació, queda 
fora per un formalisme que se’ns ha notificat a última hora. I ningú no ha obert 
boca. Aquest doncs és un dels exemples que il.liustren què hi ha darrere de les 
reivindicacions de transparència en la gestió que tenen a veure amb l’acció pública. 
Si bé, centrant-nos en el contingut d’aquesta moció coincidim que és necessari 
denunciar el que ens deu la Generalitat i aquí és obvi que la nostra denúncia ha de 
ser col.lectiva, cal que quan ho expliquem, ho diguem tot.És a dir, que sí, que la 
Generalitat ens deu 2.7 milions i que la vicepresidenta Joana Ortega li ha costat de 
dir la xifra, que ja sabem que és de 753 milions amb tots els municipis catalans. 
Coincidim que hi ha un menysteniment en la previsió futura del deute, però tampoc 
excusem el deute que tenim al municipi amb aquestes retallades. Els discursos han 
de contemplar tot els fets, no només aquells que serveixen per excusar-nos.  La 
gestió del PSC també és responsable de la situació de les arques del nostre poble. 
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Aquest és el cas de la zona blava i de l’aparcament, promesa electoral de 2007 del 
seu partit, o les desviacions milionàries d’obres i connexions hidràuliques. En cap 
moment hi ha hagut un debat o una posada en comú de l’estat del municipi que 
impliqués a la ciutadania, per tant, avui també és moment per assenyalar el deute 
que vostès tenen amb la coherència. El seu partit, tot i viure temps d’incertesa i de 
naufragi, esperem que tingui ganes i propostes per fer alguna cosa al respecte, a 
banda de presentar mocions coordinades arreu. També és a les seves mans, que el 
nostre vot favorable serveixi per alguna cosa. 
 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio, nosaltres no farem un debat sobre aquest tema 
perquè creiem que son diners que fan falta a l’Ajuntament i s’ha de fer. El nostre 
vot serà favorable que es faci pública la quantitat de la deute que la Generalitat té 
amb l’Ajuntament de Castellar del Vallès  i que s’estableixi un calendari de 
pagament, per tant instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que liquidi el 
deute de forma urgent i prioritària, ja que l’Ajuntament necessitat aquests diners 
per poder fer front als seus compromisos. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Oscar Lomas;  per dir que estem d‘acord en 
que hem reclamar allò que ens deuen i  no hem de defugir d’allò que devem als 
nostres proveïdors que son la nostra prioritat en aquests moments, i per tant així 
com trimestralment s’informa del deute  que te l’Ajuntament també s’estan 
implantant mesures en aquest sentit. 
Per CiU  el Sr. Agustí Sampere,  intervé repetir que els arguments els canvien 
segons convingui, i no publiquen que reduirem el deute a la meitat amb els 
proveïdors amb 2’7 milions quan en devem  12’6 si volen el nostre recolzament per 
demanar el que ens toca, cap problema, però no transgiversem les coses. 
El Sr. Oscar Lomas, PSC, torna a intervenir per dir que quan calculin  l’import de 
deute  amb els informes que es passen trimestralment,  una cosa es el deute 
vençut i una altra és una factura que haguí pogut entrar el dia abans i no es pugui 
pagar. Estem d’acord en que s’han d’aplicar  mesures per reduir aquest deute 
pendents i entenem que una d’aquestes ha d’ajudar amb els diners que ens dona la 
Generalitat i altres mesures que s’estan posant en marxa. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
10.- MOCIONS SOBRE EL R.D.LLEI 20/2011 
 
PROPOSTA DE RESOLUCIÓ EN RELACIÓ AL REIAL DECRET LLEI 20/2011, 
DE 30 DE DESEMBRE, DE MESURES URGENTS EN MATÈRIA 
PRESSUPOSTÀRIA, TRIBUTÀRIA I FINANCERA PER A LA CORRECCIÓ DEL 
DÈFICIT PÚBLIC 
 
El Reial decret llei 20/2011, de 30 de desembre, de mesures urgents en matèria 
pressupostària, tributària i financera per a la correcció del dèficit públic conté, entre 
d’altres mesures, tres qüestions que incideixen notablement en les finances locals: 
(1) un increment temporal del tipus de gravamen de l’impost sobre béns immobles; 
(2) la pròrroga per a 2012 de les restriccions a la concertació d’operacions 
d’endeutament a llarg termini per part de les entitats locals per a finançar 
inversions; i (3) la congelació de la quantia a transferir en concepte de participació 
de les entitats locals en els tributs de l’Estat. 
L’aprovació d’aquesta norma en un moment en que les modificacions d’ordenances 
fiscals i els pressupostos dels ajuntaments per a 2012 devien estar aprovats i 
publicats, que és el cas de l’Ajuntament de Castellar del Vallès, que va aprovar 
definitivament el seu pressupost i la modificació d’ordenances fiscals en la sessió 
del Ple municipal de 22 de desembre, té indubtables conseqüències negatives tant 
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pel que fa a la política financera municipal com, també, pel que fa a la autonomia 
dels municipis per a decidir la seva política fiscal i pressupostària. 
La Constitució garanteix l’autonomia dels municipis (art. 140), a la vegada que els 
hi reconeix autonomia per a la gestió dels seus respectius interessos (art. 137), i la 
potestat per establir i exigir tributs d’acord amb la Constitució i les lleis (art. 133.1)  
Tots aquests principis, i molt especialment el de l’autonomia local, semblen 
incompatibles amb la possibilitat que un cop exhaurits els terminis legals perquè els 
ajuntaments aprovin els seus impostos, taxes i preus públics per a 2012, d’acord 
amb el seu programa d’actuació municipal i la seva planificació pressupostària, 
l’Estat decideixi per ells la càrrega fiscal que ha d’aplicar-se al conjunt de ciutadans 
i ciutadanes en el principal impost municipal. 
Així mateix, també sembla incompatible amb l’autonomia que la Constitució 
reconeix als municipis per a la gestió dels seus interessos que, més enllà d’establir 
normes que en l’actual context d’ajust pressupostari vetllin perquè les diferents 
administracions adequin la seva actuació a la necessària reducció del dèficit públic, 
aquests no puguin ordenar la seva política financera decidint autònomament la seva 
despesa corrent i la seva despesa d’inversió. 
En paral�lel, la decisió de l’Estat de no incrementar les transferències corrents 
incondicionades (la participació en els tributs de l’Estat), en un moment que encara 
els ingressos propis dels ajuntaments experimenten fortes caigudes com a 
conseqüència de la crisi econòmica generalitzada, constitueix un element limitatiu 
de les possibilitats de finançar adequadament la prestació d’uns serveis públics 
suficients i de qualitat per als ciutadans  ciutadanes i el manteniment de les 
infraestructures públiques. 
D’altra banda, a la reunió de 17 de gener de 2012 del Consell de Política Fiscal i 
Financera, el Govern de l’Estat ha plantejat a les comunitats autònomes diverses 
línies d’actuació per facilitar el seu accés al crèdit i per reduir les tensions de 
tresoreria que estan provocant un allargament dels terminis de pagament, oblidant 
un cop més als municipis, que veuen com se’ls restringeix la possibilitat de 
concertar préstecs per a finançar les seves inversions i, a més, no es planteja  
estendre a les entitats locals les mesures de finançament dels imports pendents de 
pagament a proveïdors. 
Finalment, ni del Reial decret llei ni de les declaracions dels responsables polítics 
del Govern de l’Estat es desprèn la voluntat d’afrontar de manera decidida la 
reforma del finançament local, assumpte aquest que ja fa uns anys que els 
municipis demanden i ara, en la situació de crisi econòmica que patim, és molt més 
necessari perquè són principalment els ingressos propis dels municipis els que, per 
les seves característiques, més s’han reduït en un escenari en que, per contra, és 
necessari incrementar una part important dels programes de despesa municipals 
per lluitar contra els efectes de la crisi sobre àmplies capes de la població.  En 
comptes d’aquesta reforma del finançament local, les mesures que es plantegen 
són totalment conjunturals, amb la incertesa que això planteja per als anys 
immediats. 
És per això que es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Manifestar que l’increment temporal del tipus de gravamen de l’impost 
sobre béns immobles establerta al Reial decret llei 20/2011, de 30 de desembre, és 
una decisió unilateral del Govern de l’Estat que atenta contra l’autonomia municipal 
recollida a la Constitució, no acordada amb el mon municipalista, i que incrementa 
la pressió fiscal municipal sobre els ciutadans d’una forma no volguda pels 
ajuntaments. 
SEGON.- Denunciar que el manteniment de les restriccions a l’endeutament dels 
municipis per a finançar les seves inversions, sense atendre a criteris de planificació 
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financera, posa en risc el manteniment de l’espai públic i dels equipaments públics, 
a la vegada que limita notablement la inversió pública local que hauria de ser un 
element generador de creixement econòmic. 
TERCER.- Constatar que un cop més es prenen mesures que no solucionen els 
problemes estructurals de finançament dels municipis, i reclamar dels governs de 
l’Estat i de Catalunya l’establiment d’un model de finançament propi i definitiu per a 
les entitats locals que no estigui subjecte a mesures conjunturals. 
QUART.- Instar el Govern de l’Estat perquè estengui als municipis els mecanisme 
que s’implementin per donar liquiditat a les comunitats autònomes. 
CINQUÈ.- Traslladar aquest acord al president del Govern de l’Estat, al president 
de la Generalitat de Catalunya, al president del Congrés dels Diputats, a la 
presidenta del Parlament de Catalunya, als grups parlamentaris del Congrés dels 
Diputats i el Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya i a 
l’Associació Catalana de Municipis. 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Pepe González, PSC, diu, el dia 30 de desembre (i la data no és casual) el 
Govern de l’Estat va aprovar un decret llei, ratificat posteriorment pel Congrés dels 
Diputats amb els vots de CiU. (i això tampoc és casual ni anecdòtic). 
 
La llei, de “Mesures urgents en matèria pressupostaria i financera, per a la correcció 
del dèficit públic” que així és com es diu, afecta de forma evident i directa a les 
finances municipals i a tots i cada ú dels castellarencs. 
Tres grups municipals, des de visions diferents, han presentat mocions sobre el 
tema. 
L’ Altraveu, ha preferit no fer-ho... estaran ocupats en temes més transcendents.... 
o (i faig servir una frase prestada)  creuen que són “batalles partidistes sobre 
temes supra-locals”.  
Tenint en compte que s’ha decidit fer un debat únic sobre les tres mocions, i, 
també, que aquestes defensen plantejaments bastant diferents entre si i amb la 
idea de no allargar massa el debat,  argumentaria ara la proposta socialista i en tot 
cas, en el debat posterior, faria algun comentari sobres les propostes de CiU i del 
PP. 
Contràriament a la idea que es podria treure d’algunes percepcions o  deduir-se per 
alguna proposta, les mesures del Govern van molt més enllà que una simple pujada 
de l’ IBI.  
De fet, l’ increment impositiu que, de llarg, afectarà més als ciutadans, també als 
de Castellar, serà la pujada de l’IRPF.  
Dos punts percentuals en aquest impost, que es cobra a cada ciutadà (no a cada 
llar), són molts euros.  
Calculant per sobre, a una parella de mileuristes l’increment  d’IRPF suposarà  entre 
20 i 30 vegades l’increment de l’ IBI. I depenent dels sous i el tipus d’habitatge 
l’increment percentual  serà molt més gran. 
Però centrem-nos en l’Ajuntament de Castellar. 
El 22 de desembre varem aprovar definitivament el nostre pressupost i la 
modificació de les ordenances fiscals. 
El pressupost aprovat basa el seu equilibri en un increment moderat de la pressió 
fiscal, i en la reducció de 2 milions d’euros el nostre endeutament. Dos milions 
d’euros en un escenari de reducció d’ingressos, és una acció meritòria que exigeix 
un gran esforç de contenció per mantenir els serveis. 
El Govern de l’Estat, sense comptar amb ningú i de forma unilateral, incrementa la 
pressió fiscal, també la municipal. Algú podria pensar, que bé! Està actuant a favor 
dels ajuntaments 
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Però senyor regidors, senyor Carreras, el govern no es queda aquí, va molt més 
enllà i és el que vostès no tenen en compte en la seva proposta. Les mesures 
urgents:  

• Impossibiliten que els ajuntaments puguin finançar  les seves inversions, i 
no parlo de noves inversions sinó de las ja compromeses. 

• Decideixen no incrementar (congelar diuen) les transferències corrents 
(participació municipal en els tributs de l’estat). 

• El Consell de política fiscal i financera de l’Estat, facilita l’accés al crèdit a les 
Comunitats Autònomes i es torna a oblidar dels municipis. No es planteja 
estendre a les Entitats Locals les mesures de finançament dels imports 
pendents de pagament als proveïdors. 

• A més, les mesures aprovades pel govern tenen un caràcter conjuntural, 
amb la incertesa que genera de cara al futur. Res de plantejar-s’hi d’una 
forma seria i definitiva la reforma del finançament local, quan tots som 
conscients que, per la seva pròpia naturalesa, els ingressos propis 
municipals, són els que més s’han reduït per la crisi. 

I tot això s’ha fet, senyors i senyora del PP i de CiU, amb l’ impuls o les 
benediccions dels seus partits. 
El nostre pressupost municipal, estava equilibrat, el nivell del nostre deute controlat 
i baixant. No necessiten la tutela de ningú, ni que ningú prengui decisions per 
nosaltres. 
El que necessitem son:  

• Regles de joc clares i estables.  
• Que es respecti l’autonomia dels municipis. 
• Que les administracions d’àmbit superior ens paguin els deutes i 

s’implementin mecanismes de liquiditat. 
• Que, d’una vegada, s’estableixi un model de finançament propi, suficient i 

definitiu pels municipis i que deixem d’estar subjectes  a mesures 
conjunturals. 

• No volem que les finances siguin el tema estrella del govern municipal. 
 
Per això proposem els següents acords: 
PRIMER.- Manifestar que l’increment temporal del tipus de gravamen del impost 
sobre béns immobles establerta al Reial decret llei 20/2011, de 30 de desembre, és 
una decisió unilateral del Govern de l’Estat que atempta contra l’autonomia 
municipal recollida a la Constitució, no acordada amb el món municipalista, i que 
incrementa la pressió fiscal municipal sobre els ciutadans d’una forma no volguda 
pels ajuntaments. 
SEGON.- Denunciar que el manteniment de les restriccions a l’endeutament dels 
municipis per a finançar les seves inversions, sense atendre a criteris de planificació 
financera, posa en risc el manteniment de l’espai públic i dels equipaments públics, 
a la vegada que limita notablement la inversió pública local que hauria de ser un 
element generador de creixement econòmic. 
TERCER.- Constatar que un cop més es prenen mesures que no solucionen els 
problemes estructurals de finançament dels municipis, i reclamar dels governs de 
l’Estat i de Catalunya l’establiment d’un model de finançament propi i definitiu per a 
les entitats locals que no estigui subjecte a mesures conjunturals. 
QUART.- Instar el Govern de l’Estat perquè estengui als municipis els mecanismes, 
que s’implementin per donar liquiditat a les comunitats autònomes. 
CINQUÈ.- Traslladar aquests acords al president del Govern de l’Estat, al president 
de la Generalitat de Catalunya, al president del Congrés dels Diputats, a la 
presidenta del Parlament de Catalunya, als grups parlamentaris del Congrés dels 
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Diputats i el Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya i a 
l’Associació Catalana de Municipis. 
Per CiU  el Sr. Josep Carreras també intervé dient que respecte de la moció que 
presenta l’equip de govern hi estem d’acord, hi votarem a favor. Però, hi trobem a 
faltar quelcom més. Hi trobem a faltar una actitud més decidida i proactiva per part 
de l’equip de govern a l’hora de cercar possibles alternatives a l’aplicació d’aquest 
RD Llei que ens ha sorprès a tots. 
En l’intervenció de l’equip de govern he escoltat que ha estat una decisió unilateral 
del Govern Central que atenta contra l’autonomia municipal, que incrementa la 
pressió fiscal sobre els ciutadans d’una forma no volguda pels ajuntaments. Home! 
Si tanta pena ens fa aquest escenari no desitjat potser que fem quelcom pels 
nostres ciutadans. No els hi sembla senyors de l’equip de govern? 
En general, estem d’acord amb la seva exposició a l’hora de proposar acords que 
vostès demanen al Ple de l’Ajuntament però, repeteixo, trobo a faltar més iniciativa 
per part seva per reconduir la situació. 
Efectivament, el RD Llei 20/2011 del passat 30 de desembre de 2011 va causar 
desconcert als ajuntaments i en especial als alcaldes i regidors. Amb aquest decret 
es dona llum verda perquè a 8.100 ajuntaments espanyols s’apugin els impostos 
municipals associats a la propietat de la vivenda (IBI). Amb aquest decret a 4.158 
municipis, més de la meitat, Castellar està entre ells, s’aplicarà un augment del 
10% del IBI donat que en aquests municipis no s’havia fet la revisió cadastral en 
els darrers 10 anys. 
Tant la Federació com l’Associació de Municipis han rebutjat l’ajuda obligada perquè 
vulnera l’autonomia local. La patronal Cecot també ha demanat seny als 
ajuntaments catalans per no ficar més pressió fiscal al sector empresarial. 
Ha de quedar clar que aquest gir en aquest nou augment de l’IBI no és 
responsabilitat dels ajuntaments. Però, també ha de quedar molt clar que els 
contribuents de Castellar miraran cap al seu Ajuntament si no fem res per 
neutralitzar-lo. Sabem positivament que a les arques municipals falten diners però 
s’ha de ser molt prudent a l’hora d’aplicar més pressió fiscal als nostres ciutadans.  
Una vegada més, toca dir que ens hem d’aplicar molt més en la priorització de les 
despeses.  
El pressupost de l’any 2012 ja l’havíem quadrat amb un augment de l’IBI del 6%. 
Nosaltres hi varem votar en contra perquè varem estimar que l’augment del 3% 
(IPC) era suficient.  
Com comprendran senyors de l’equip de govern davant de l’augment del 6%+10% 
= 16% no ens podem quedar amb els braços creuats. 
En aquesta casa l’equip de govern ens ha manifestat a la Comissió Informativa que 
l’Ajuntament no hi pot fer res de cara a l’any 2012 perquè ja tenim aprovades les 
ordenances fiscals. El nostre Grup Municipal entén que sí, que falta voluntat política 
per trobar-hi la solució en aquest any 2012. En la moció que presenta el nostre 
Grup Municipal CiU i que comentaré a continuació pensem que hi ha solució, 
repeteixo, si hi ha voluntat política de trobar-la. 
Independentment del que succeeixi amb l’IBI del 2012, també volem deixar 
constància de que l’any 2013 sí que el podem deixar encarrilat des d’ara mateix, tot 
abaixant els tipus a uns mínims del 0,6% per als municipis que no han revisat el 
cadastre des d’abans del 2002 que és el cas del nostre municipi. 
A continuació, a títol d’exemple, els hi comento l’exemple de l’Ajuntament 
d’Hospitalet on l’alcaldessa Núria Marín estudia deixar sense efecte l’augment de 
l’IBI. En aquest ajuntament les Ordenances Fiscals van aprovar un augment del 
+8%. Si sumen el RD Llei 20/2011 tenen un augment del 18%. En la nota baixada 
d’Internet diu que el consistori ha consultat al Ministeri d’Economia i experts en 
política fiscal per estudiar possibles alternatives i evitar que l’IBI pugi un 18%. 
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L’alcaldessa s’està plantejant deixar sense efecte la modificació municipal de l’IBI. 
Tot i manifestar la nostres diferencies respecte a la seva manca de proactivitat i de 
voluntat política a trobar-ho solució, el notra vot serà favorable a la moció.  
 
Per intentar buscar solucions amb la voluntat de que puguem aportar alguna cosa, 
noste grup municipal va presentar la següent moció. 
MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ AL RESPECTE DE 
L’AUGMENT DEL TIPUS DE GRAVAMEN DE L’IMPOST SOBRE BENS 
IMMOBLES (IBI) 
 
ATÈS que el Govern Central ha aprovat un augment del tipus de gravamen pels 
períodes impositius del 2012 i 2013. 
ATÈS que en el nostre municipi s’està aplicant una ponència de valors d’abans del 
2002 que desencadena, segons taules aprovades, un augment del l’IBI d’un 10%. 
ATÈS que en el Ple de l’Ajuntament del passat 8 de novembre de 2011 en el punt 
2.1 de l’ordre del dia es va fer l’aprovació provisional de la modificació d’ordenances 
fiscals per a 2012 entre les que hi havia un augment del 6% de l’IBI. 
ATÈS que en el Ple de l’Ajuntament del passat 22 de desembre de 2011 en el punt 
5 de l’ordre del dia, es va fer l’aprovació definitiva de la modificació de les 
ordenances municipals per a 2012 entre les que hi havia un augment del 6% de 
l’IBI. 
ATÈS que els pressupostos del 2012 aprovats definitivament en el Ple de 
l’Ajuntament del passat 22 de desembre es van quadrar amb uns ingressos de l’IBI 
fruit de l’augment del 6% i no del 16%. 
ATÈS que no podem aplicar un augment de l’IBI del 16% perquè la pressió fiscal als 
ciutadans es posaria en uns límits insostenibles. 
ATÈS que tenim una situació d’extrema gravetat en les xifres de l’atur a Castellar, 
prop de 2.000 aturats, el doble de l’any 2007,  que obliga a alleugerir la pressió 
fiscal a les famílies. 
Per tot això exposat, al Ple de l’Ajuntament  
ACORDA: 
Aplicar als contribuents del municipi de Castellar del Vallès una bonificació sobre 
l’IBI del 2012 per contrarestar el increment de 10 punts del gravamen de l’impost 
sobre bens immobles resultant de l’aplicació de la mesura estatal establerta en el 
Reial decret llei 20/2011 de 30 de desembre. 
Per aplicar aquesta proposta del nostre Grup Municipal falta la voluntat política de 
l’equip de govern que fins ara no he vist. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Antonio Carpio, pel PP intervé tot dient que per nosaltres la moció que 
presenta el PSC dona la sensació de ser desoportunista i  demagoga. Espanya té un 
dèficit públic, d’un 8’2% del producte interior brut, dos punts més dels que s’havia 
compromès l’anterior govern socialista, casa punt de dèficit equival a 17mil milions 
d’euros, l’actual govern ho ha reconegut públicament i treballa per corregir-ho. En 
primer lloc cal felicitar  a l’actual govern per afrontar la crisis i no amagar-la tal i 
com va fer l’anterior executiu; una de les primeres decisions del govern és donar 
resposta a les necessitats de la financiació dels municipis, no és la solució definitiva 
però és una mesura de xoc. El Govern assumeix la impopularitat de la mesura i els 
Ajuntaments l’augment dels ingressos que suposarà aquesta mesura. L’objectiu 
amb Brucel�les es reduir el dèficit fins el 4’4%, així doncs hem d’estalviar 
aproximadament 40 mil milions d’euros.  
Els principis amb els que sustenten les mesures urgents del partit popular és de 
justícia social, progressivitat i equitat, per això i amb l’objectiu d’augmentar la 
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pressió fiscal amb els que menys poden suportar-la aquests augments temporals 
2012 i 2013 de l’IBI no afecta igual a tots els municipis, afecta més a aquells que 
no l’han actualitzat en els últims deu anys, com és el cas del nostre municipi , i no 
a tots els immobles, afectant menys als immobles amb menys valor cadastral, A 
Castellar del Vallès afecta aquesta mesura directament perquè la última revisió va 
ser l’any 2002, és a dir s’aplicarà un 16% que és molt, el 6% que es va aprovar pel 
ple de 8 de novembre, i aquí hi sumem el 10% més del govern central que s’ha 
tingut d’aplicar per l’herència deixada pel Partit Socialista.  
Des del Partit Popular no acollim amb agrat aquesta moció que vostés presenten, 
aquí demostren un cop més les poques ganes de col�laboració que té el partit 
socialista per a generar confiança i sortir d’aquesta sutiació el mes aviat possible ja 
que a tots ens afecta. 
En situacions com aquesta els partits hem de donar una imatge de confiança més 
enllà de les qüestions ideològiques son paraules que el nostre Alcalde ha dit a 
l’Actual, en pre-campanya, perquè no son vàlides vostés ho sabran. 
Com molt bé saben aquestes mesures no  s’haguessin aplicar si en el seu moment 
s’haguessin fet una sèrie d’esforços per abaixar el gran dèficit i si els Ajuntament 
no estiguessin tant endeutats com en el cas de Castellar, herència que va deixar 
Convergència i Unió i que actualment el Partit Socialista ha col�laborat. També 
s’inclouen la gran deute de les comunitats autònomes que a Catalunya va deixar el 
Tripartit, és a dir 20 mil milions d’euros, i mes de 5 milions d’aturats.  
També destacar la nova preocupació del partit socialista per l’establiment del nou 
model de finançament per les entitats locals, és una privació molt lloable Sr. 
Alcalde, però ens sorprèn que ara els entri la presa després d’haver estar governant 
el seu partit Espanya fins ara fa un mes. 
Verdaderament és una llàstima que estiguem discutint en lloc de donar suport a  
les noves mesures per sortir d’aquesta situació, i el que atenta contra les 
autonomies municipals son les males polítiques que ha tingut durant aquests últims 
8 anys aquest país i la forma de governar que té el partit socialista en els 
municipis. 
Donarem el nostre suport a la moció de CiU sobre l’increment de l’IBI . 
Tot seguit el Sr. Antonio Carpio passa a llegir la moció que presenta el seu grup, 
Partit Popular. 
  
MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR RECOLZANT AL 
GOVERN ESPANYOL PER LES MESURES PRESES PER SORTIR DE LA CRISI 
ATÈS que el nou govern resultant de les eleccions generals del passat 20 de 
novembre de 2011, és la voluntat de l’electorat majoritàriament. 
ATÈSA Que el nou govern ha expressat creure en el sistema de pensions, en un 
sistema sanitari universal, públic i gratuït en un sistema educatiu que s’ha de 
millorar, però que per mantenir-se es necessiten diners, creixement econòmic i 
llocs de treball. 
Atès que el compromís és l’aprovació  d’un pla de reestructuració del sistema 
financer amb criteris de sanejament, transparència i noves fusions d’entitats 
ATÈSA que les mesures del nou govern responen a l’objectiu de crear llocs de 
treball, aconseguit el creixement i mantenir l’estat del benestar. 
ATÈS que el Govern Central ha aprovat un argument del tipus de gravamen pels 
període impositius del 2012 i 2013 pe dèficit que s’ha trobat ha estat incrementat 
en 20.000 milions d’euros i que aquesta mesura és essencial per la credibilitat del 
nostre país i per poder tindre finançament fora, encara que aquesta és molt dura i 
dolorosa absolutament essencial, peró justa i equitativa. 
ATÈS que l’executiu ha tramés a les CCAA i als Ajuntaments el seu recolzament 
econòmic amb la creació d’una línia de crèdit ICO, per ajudar-los a fer el pagament 
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dels diners del deute, a empreses i proveïdors i els seus venciments de deute. Que 
el compromís acordat amb les CCAA és l’avançament de les liquidacions en relació 
amb 2010. 
ATÈS que en un context generalitzat de crisi, els partits hem de donar una imatge 
de confiança, més enllà de qüestions ideològiques. 
Per tot l’exposat a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Que el Consistori com a màxima representació institucional a Castellar, faci 
difusió pública tant per recolzar al nou govern de l’Estat Espanyol com a les 
mesures preses per sortir de la situació de dèficit. 
 
INTERVENCIONS: 
Per l’Altraveu el Sr. Xavier Bella,  intervé per dir que no ha entés el comentari del 
regidor Sr. González preguntant si l’Altraveu no presentava cap moció, a veure  
som a Castellar, quin tipus de mocions estant presentant, quina moció volen que 
presentem. A nosaltres ens interessa Castellar, no té sentit. 
També hem sorprèn el comentari del regidor Carpio en el sentit que aquesta 
primera  moció del Partit Socialista, entenc que parla de les Hisendes Locals, és a 
dir que més o menys s’acosta al tema de Castellar, llavors a l’entendre que parla 
del finançament local la nostra intervenció anirà per aquí. 
L’argumentació sobre les tres mocions és conjunta, la primera part la faré jo, la 
corresponent a la moció presentada per el PSC, i sobre les altres dues mocions ho 
explicarà la meva companya. Hem de dir d’entrada que aquest punt 10 de l’ordre 
del dia, tracta només d’acusacions creuades entre partits que poc o res aportaran a 
Castellar. Són picabaralles que des de l’Altraveu ens sembla que no haurien de 
donar-se en l’àmbit local sinó que ja hi ha els espais i els llocs oportuns per debatre 
aquestes qüestions generals. Tot i que és parla de les finances locals, són mocions 
insubstancials, queixes i retrets dels uns i els altres que fan poc favor a la política 
tal i com estan plantejats. Creiem que podríem ocupar el temps en qüestions més 
pràctiques i no fer únicament mocions mediateques de cara a la galeria. Perquè en 
això, els tres partits generalistes representats en aquest ple actuen de la mateixa 
manera. 
Dit això, si així ho volen, començarem parlant del finançament local, perquè hem 
de dir que a nosaltres ens preocupa molt com es financen les hisendes locals, 
suposo que com a vostès, i estem disposats a parlar-ne i a debatre-ho a fons quan 
calgui. I és que els ajuntaments, com a administració pública que son, es regeixen 
per els principis de suficiència de recursos. Equitat, autonomia i responsabilitat 
fiscal. D’aquesta forma disposen d’autonomia pressupostària i de despesa dels 
recursos incloent-hi la participació a càrrec dels pressupostos d’altres 
administracions. 
Així, en l’article 142 de la Carta Europea d’autonomia local i en l’article 217 de 
l’Estatut d’autonomia es determina la suficiència de les hisendes locals i dels 
recursos dels ens locals. Aquests hauran de disposar dels mitjans suficients per al 
desenvolupament de les funcions que els hi atribueix la llei i es nodriran dels tributs 
propis així com de les aportacions que realitzin l’estat i les comunitats autònomes. 
Igualment, un altre article, el 219, garanteix que els governs locals han de tenir 
recursos suficients per fer front a la prestació dels serveis tan si en son titulars com 
delegats d’altres administracions. 
Tot i així, a la pràctica, i sobretot en temps de crisi, aquest principi de suficiència de 
recursos no sempre es compleix i l’ajuntament es veu obligat molt sovint a 
externalitzar els serveis, a reduir la dotació o a vendre sol municipal. Això és el que 
ha passat a Castellar i a molts altres municipis de Catalunya.  
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I és que ja fa molts anys que els ajuntaments estiren més el braç que la màniga, fa 
molts anys que s’estan endeutant pressupost darrera pressupost. En primer lloc 
perquè els ciutadans els pressionen, els demana que responguin a problemes 
concrets de persones, col�lectius i espais, i són molts els ajuntaments que 
decideixen que hi han de fer alguna cosa, hi tinguin o no competències. Molt sovint 
passa que potser l’ajuntament no hi té competència però si incumbència, perquè si 
no ho fa ell no ho farà ningú i ja fa temps que les finances locals estan plenes del 
que es coneix com a “impropis”, coses que fan i que no els toca fer. 
Nosaltres entenem aquesta primera raó, el que no entenem és que el problema del 
finançament local vingui també determinat per la falta de previsió, per l’excés 
d’optimisme i per la incapacitat que s’ ha tingut per aprofitar  les plusvàlues 
derivades de les intervencions urbanístiques com a fons suplementaris. Era allò del 
“pan para hoy y hambre para mañana”. No s’ha tingut previsió i així s’ha  acabat.  
Amb tot, entenem que la solució passa per  reforçar financerament els governs 
locals i redistribuir els recursos. Amb això estarem d’acord amb l’equip de govern, i 
per això hi votarem a favor, però sempre que es tingui en compte a tothom, actors 
polítics i socials i evidentment més enllà dels partits i les seves picabaralles 
polítiques. 
 
Continua per l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany, com ja ha comentat el meu 
company Xavier Bella avui presenciem un creuament de mocions que respon més a 
les pugnes partidistes dels seus companys que els deixen en una incòmoda posició, 
que no pas de decisions que passin pels poders o judici d’aquest municipi. En 
aquest cas, el que podrien fer de manera més encertada seria no plantejar-nos les 
seves incoherències sinó acceptar que vulguin o no, formen part d’un partit que 
cedeix a Madrid, perquè el que defensa no és Catalunya sinó aquells que es troben 
en una situació de privilegiats en el nostre país.  
Perquè per molt que vostès siguin la secció local de CIU el que no poden fer és 
obviar les decisions que prenen els seus caps. I el que decideix apujar l’ibi és el seu 
partit i el Partit Popular. No ens farà creure, per exemple, Sr. Carreras, que si vostè 
governés, practicaria la insubmissió al seu partit.  En altres situacions de vital 
importància com la defensa de la sanitat pública amb el centre d’atenció primària 
no ho va fer, i a l’hora de defensar els professors de l’escola pública, va carregar 
també contra els professionals de l’institut. Per tant, en aquest sentit, vostè 
planteja sense més una bonificació de l’IBI però sense especificar en què consistirà 
i obviant que l’hora de treballar de cara a les bonificacions era al debat 
d’ordenances i pressupostos. És l’hora que tant els uns com els altres treballin per 
un finançament local seriós i que no articulin discursos d’una naturalesa canviant 
depenent de qui governi. Ja sabem que el que importa no és el que diguem, sinó el 
ressò que això pugui tenir per maquillar les nostres accions en política. Però fins 
que no creguem de veritat en el municipi i l’anem instrumentalitzant també tindrem 
això en polítiques locals; precarietat. 
En el pitjor dels casos, L'IBI és un impost sobre la propietat. I la propietat i el 
negoci que s’ha fet aquests anys amb aquesta no aporta res de positiu ni reverteix 
a la societat. Tenint el model habitatiu que tenim, cal garantir que les famílies amb 
primeres i úniques residències que no puguin pagar aquest impost estiguin 
exemptes (sobre el criteri de renda) o que rebin bonificacions, que és la línia de 
treball que ja va seguir L’Altraveu en el seu moment, amb uns reglaments sobre 
famílies monoparentals i accés a la borsa pública, així com la penalització sobre 
habitatges buits encara pendent. Però no obviem tampoc que l’IBI s’aplica també 
sobre el cadastre, que en la gran major part dels casos, indica el nivell adquisitiu 
d’una família. 
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És cert que som en una lògica redistributiva capgirada però és la que CIU està 
defensant també a Madrid. El debat s’acaba fàcil si el seu partit posa sobre la taula 
també el frau fiscal empresarial català, via paradisos fiscals, blanqueig de capitals i 
enginyeria comptable, que sixtuplica les pitjors retallades antisocials aprovades pel 
Parlament de Catalunya des del final de la dictadura. I aquesta és la doble moral 
convergent, senyor Carreras: exigeixen nova fiscalitat portes enfora i encobreixen 
el frau fiscal dins de casa. I vostè no pot deslligar-se després de tot dels postulats 
de CiU perquè vostè va presentar-se a aquestes eleccions amb aquesta marca i s’ha 
de ser consegüent. Pagar més o menys impostos no és el debat. El debat és qui els 
paga i qui no. Si qui té capacitat real per fer-ho ho està fent i si ho està fent 
d’acord amb la seva renda. Articulen discursos evadint responsabilitats. Així doncs, 
sense entendre el sentit d’aquesta moció, el nostre vot serà el de l’abstenció. 
 
 
He de reconèixer que la proposta que avui porta a ple el Partit Popular em deixa 
perplexa. No perquè sigui la primera i casualment no aporti res al debat 
municipalista sinó perquè part de la situació precària que aventurem del sector 
públic, on es troben les polítiques del nostre municipi, també tenen a veure amb les 
polítiques que es fan a Madrid amb el suport de CIU. Amb una cosa sí que 
coincideixo amb vostès, mentre que la força catalanista pensava que seria decisiva 
a Espanya, qui ha acabat determinant allò que passa a Catalunya és el PP. 
Quan vostès van aprovar el paquet de mesures del govern els mercats van 
aplaudir, van aplaudir els grans inversors i la banca però no va apluadir cap sindicat 
ni agent social. I això que defensen aquests últims és paradoxalment el que els 
interessa en el seu discurs local quan diuen que estaran al costat dels ciutadans. I 
suposo que serà el que explicaran en la ronda de contactes que han iniciat amb els 
ciutadans de Castellar. Però els haurà d’explicar també que l’estat espanyol és el 
tercer país a Europa on les desigualtats socials s’estan incrementant i que el seu 
conjunt de mesures, no van en la direcció de canviar aquesta situació, tot al 
contrari, el seu paquet de mesures és un frau social. És un frau social i són un frau 
fiscal perquè després que hi hagi 90.000 milions d’euros sense passar pel fisc, les 
principals empreses de l’ibex 35 seguiran multiplicant els seus beneficis. Agredeixen 
els més desafavorits, congelant el salari interprofessional, pujant només l’1% sobre 
els 9 milions de pensionistes de l’Estat, segueix sense desmantellar les grans 
fortunes, amb les societats d’inversió variable, amb un impost de patrimoni 
invisible, amb un tractament injust dels rendiments de treball sobre els rendiments 
del capital, agredint els serveis públics i ara obre una nova línia d’avals per import 
de 100 mil milions d’euros per a la banca pública, que és la principal responsable 
del dèficit públic que pateixen les administracions. Així doncs, vostès demanen que 
donem suport a una moció per les mesures preses per sortir de la crisi. I quines 
són aquestes mesures si la llei antidèficit ja contrarieja els seus socis de govern 
perquè no la podran complir?  
El PP i CIU van fent aquests discursos a l’estil Margaret Tactcher: no hi ha 
alternativa, s’ha estirat més el braç que la màniga. Però no han aportat mai dades i 
aquest imaginari, també recolzat per mitjans de comunicació coneguts per tots, ha 
anat quallant entre els ciutadans, que ara resulta que són els únics culpables 
d’haver-se posat en una hipoteca o d’haver-se comprat un cotxe.  
L'any 2000, en aquells temps en què Espanya anava “bién”, el 18,6% dels catalans 
vivia sota el llindar de la pobresa, això vol dir, amb menys de 12.192 euros l'any. 
Algú podrà dir que un 18,6% no deixa de ser una minoria de la societat (en 
concret, una minoria de 1.181.000 ciutadans) i que, per tant, és un mal menor. Bé, 
si mirem les estadístiques de distribució de la renda que facilita periòdicament 
l'IDESCAT, ens adonarem que la mitjana tampoc estava per tirar coets. L'any 2004, 
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en plena “bonança”, el 40,6% de les llars catalanes vivien amb menys de 19.000 
euros nets anuals. De fet, en el període que va de 1995 a 2005, l'Estat espanyol es 
va convertir en l'únic estat membre de la OCDE en què el poder adquisitiu mitjà va 
baixar: concretament un 4% segons dades del propi organisme. 
Que em diguin,doncs, qui jugava a ser ric? Era una majoria? Les dades no diuen el 
mateix, ans al contrari, presenten un escenari amb el qual el PP es troba ara i 
aplica tot tipus de mesures, que com va dir el portaveu del grup municipal són 
antipopulars, no per poc comprensibles, sinó perquè atempten contra la massa de 
la classes populars. Així doncs, lluny de donar suport a un govern com el que 
lideren els seus companys, el que cal més que mai és exigir un marc sobirà, amb 
relacions laborals de negociacions col�lectives que passin per fer front a la crisi des 
dels paràmetres de l’esquerra i progressista, per ara absent, i que passi per una 
reforma fiscal profunda, sense retòriques, on la igualtat entre dones i homes puguin 
construir realment una societat basada en un model econòmic i social diferent 
sustentat en el respecte al mediambient i la justícia social. En el meu discurs, per 
qüestions de temps, no he incorporat totes les mentides que els seus van fer 
abans, i durant la campanya però els recomano un vídeo del 17 de juny de 2009 , 
per exemple, on Mariano Rajoy afirma que ell no pujaria mai els impostos. 
Enganyen a la gent. Uns i els altres. Al segle XXI, les portes giratòries que enllacen 
poder estatal i poder econòmic segueixen ben obertes i operatives i les seves 
mesures de moment no ho estan contradient. És per això que el nostre vot serà en 
contra. 
S’obra un torn de replica amb el  Sr. Pepe González,  PSC,  i diu que en la seva 
intervenció invertirà l’ordre de les mocions que s’han presentat, i primerament pel 
que fa a la intervenció de l’Altraveu dir-los que poden presentar les mocions que 
vulgui, quan vulguin i en l’ordre que vulguin, i també dir que la intervenció no el 
sorprèn,  ja era esperada.  
Crec que la proposta que presenta el PSC està justificada, és una decisió del govern 
central que afecta d’una forma determinada al nostre municipi i als nostres 
ciutadans, i d’una forma directa i també a la forma de finances de l’Ajuntament, jo 
crec que es una cosa que ens toca d’una forma directa i per tant està justificat que 
ho fem. Fins i tot hi ha un article en l’Actual d’aquesta setmana que firma el grup 
de l’Altraveu i explica aquest tema d’una forma molt clara i molt bé, estic al 100 per 
cent d’acord amb el contingut. 
Ara i pel que fa a la intervenció que ha fet del grup de Convergència i Unió dir al Sr. 
Carreras que la seva informació és limitada d’una forma expressa, ja he dit més 
d’’una forma molt clara que el pressupost estava equilibrat en unes determinades 
condicions, i el que hauria de tenir clar és que les decisions del govern han 
desequilibrat el pressupost i  s’haurà de reequilibrar-lo d’alguna manera, les mides 
que pren el govern afecta també a altres coses del pressupost. 
Convergència i Unió ha anat variant la seva posició des que va fer la primera 
proposta, si bé la seva argumentació és una continuació mimètica del debat de 
pressupostos. Ara ens proposa una acció aïllada, sense visió global i al marge dels 
criteris del seu partit i de les entitats municipalistes. 
Vostè, senyor Carreras, ja en el debat de pressupostos va fer bandera del 
increment de  l’IBI i segueix igual. Però, que diu el seu partit? 
CiU a Madrid ha ratificat el decret-llei ( per convicció, per que al govern del PP no li 
faltaven vots ), el mateix decret-llei que farà pagar a una parella de mileuristes 
castellarencs 20 ó 30 vegades la pujada de l’ IBI que vostè denuncia. 
En les comissions informatives li hem explicat de forma reiterada i argumentada 
pels serveis tècnics, que les modificacions d’ordenances i les del decret llei, tenen 
efectivitat l’1 de gener i que qualssevol correcció seria efectiva l’any que ve. 
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Ara ha canviat la seva proposta a una fórmula bastant complexa quan, ¿no era més 
fàcil que, l’enginyeria que pretenen, defensar els seus plantejaments allà a on 
tocava 
CiU, va millorar considerablement els seus resultats en les últimes eleccions 
municipals i governa en molts ajuntaments. A Barcelona després d’alguns 
escarafalls van aplicar el decret. Senyor Carreras, té una llista de municipis 
governats per la seva coalició que estigui aplicant els criteris que defensa aquí. 
Creu vostè raonable que vingui a defensar aquí, allò que el seu partit no fa en lloc?. 
És coherent que vingui a defensar aquí el contrari del que el seu partit està 
defensant en el Congrés de Diputats i en tots els municipis de Catalunya?   
Sincerament, senyor Carreres, una cosa és anar contra corrent, tots tenim ganes 
de vegades, però ara sembla que sigui portaveu d’un altre partit. 
 
A continuació i tot referint-se a la intervenció del Partit Popular diu que després de 
llegir la seva proposta i escoltar les seves argumentacions, no sé si dubtar  del seu 
criteri o felicitar-los pel seu atreviment. Crec que mai a la història municipal, al 
menys a Castellar, un grup ha demanat un recolzament explícit al govern de l’Estat, 
tenint 2 regidors de 21 i en un tema absolutament antipàtic com aquest. I a més 
venen a defensar criteris contraris dels que vostès mateixos, en aquesta sala, van 
defensar fa uns mesos en el debat de pressupostos. 
Per què ens demanen que recolzem al govern de l’estat? 
Perquè en unes setmanes s’ha passat per l’arc del triomf, el programa electoral que 
defensaven des de fa 3 anys? 
Perquè ha empobrit, més, amb les seves decisions, als treballadors i la classe 
mitjana del nostre municipi? 
Per què abandera les polítiques més conservadores i neoliberals de reducció del 
dèficit, quan ja ningú creu, ni el FMI, que es pot sortir de la crisis sense reactivar 
l’economia? 
 
Per què decideix de forma unilateral la política impositiva dels ajuntaments, 
atemptant contra l’autonomia municipal i dificultant amb les seves accions la gestió 
d’un pressupost democràticament aprovat?.  
No, senyor Carpio, les mesures preses pel govern de l’estat no tenen les nostres 
simpaties.  
Una cosa sí que compartim: farem el possible per que tots els castellarencs tinguin 
clar, que és el govern del PP i no l’ajuntament,  el responsable de la pujada de l’IBI. 
 
Torna a intervenir per CiU el sr. Josep Carreras per dir que en set mesos que 
estem a l’Ajuntament és la primera moció que presenten, i el que pretén aquesta 
moció és passar dels 16% de l’IBI, perquè és una preocupació per Castellar.  
Observo que l’Altraveu ens renya perquè presentem la nostra primera moció que 
tinc entès que és d’àmbit absolutament local donat que té com a objectiu rebaixar 
la pressió fiscal de l’IBI. Insisteixo, l’objectiu de la nostra moció és molt clar i 
concret, rebaixar la pressió fiscal dels nostres ciutadans a l’apartat de l’IBI. La 
nostra moció parla d’un tema que afecta exclusivament a Castellar.  
Els senyors de l’Altraveu amb la seva intervenció ens volen donar una lliçó 
magistral sobre política no local. En el seu discurs ens han parlat de l’Ibex, de la 
OCDE, de la igualtat entre homes i dones...etc. Penso que aquest no és el debat 
d’avui en el Ple. 
Un aclariment adreçat a les manifestacions del regidor Pepe González. Al llarg de la 
història política recent CiU ha contribuït de manera important a recolzar al govern 
central. El mes de maig de l’any 2010, CiU va recolzar al president Zapatero quan 
va posar en marxa les mesures d’austeritat i retallades. CiU com a partit 



 
 
Número de proposta: PRP2011/906   25/11/2011 
Títol: Modificació ordenança reguladora de circulació de vianants i de vehicles 
Òrgan resolutori: Ple 
Àrea: ÀREA DE SERVEIS CENTRALS 
Regidoria: Regidoria de Seguretat ciutadana 

 

responsable ha recolzat als diferents governs centrals tant si són del PP com del 
PSOE. 
Respecte del canvi en la nostra proposta de la moció aclarir al Sr.Pepe González 
que la nostra primera proposta d’acord en la moció deia:  
“Deixar sense efecte l’aprovació del 6% de l’IBI, tant la provisional com la 
definitiva, respectivament del passat 8 de novembre i 22 de desembre de 2011”  
Ara bé, desprès de la darrera comissió Informativa varem canviar el text de l’acord 
per un tant políticament com tècnicament més possible.  
“Aplicar als contribuents del municipi de Castellar del Vallès una bonificació sobre 
l’IBI del 2012 per contrarestar el increment de 10 punts del gravamen de l’impost 
sobre bens immobles resultant de l’aplicació de la mesura estatal establerta en el 
Reial decret llei 20/2011 de 30 de desembre” 
El nostre Grup Municipal CiU no continuarà participant en aquest tipus de debat 
perquè és estèril i no condueix a res. El nostre objectiu ja s’ha complert, era 
presentar la moció sobre l’augment desmesurat de l’IBI. Crec que tots els grups 
s’han acabat sortint del guió. No farem cap més intervenció i esperarem a la 
votació. 
Pel Partit Popular el Sr. Victor Martos,  intervé per dir al grup municipal de 
l’Altraveu que el frau social possiblement és presentar-se després de quatre d’haver 
sigut una associació haver recollit uns vots per poder presentar-se a unes eleccions 
i al cap e quatre anys fer-ho com un grup polític i jugant en la mateixa línia que fan 
ara. 
I sobre la moció que presentem a diferència de la moció que presenta CiU, és que 
convergència i unió està demanat que vostés facin alguna cosa perquè al cap i a la 
fi el que ha fet l’estat és aportar mes diners als Ajuntaments, en aquest cas dista 4 
punts del que es va aprovar en aquets Ple i CiU l’únic que demana és que aquests 4 
punts que no els necessiten perquè el  pressupost ja està quadrat els facin com una 
bonificació; per això ens sembla molt lògic la seva proposta i que nosaltres votarem 
a favor. 
Pel que fa a la nostra moció demanar el recolzament perquè es pagui més IRPF 
doncs si, perquè l’IRPF, el té aquell que un lloc de treball, actualment amb els 
milions d’aturats que en som més de 5 i que no tenen recursos econòmics no 
podran pagar mai un IRPF, per això aquell que té un sou pot pagar més IRPF, el 
mileurista pagarà una mica menys i el que tingui un sou de molt més pagarà més, 
és equitativa. 
El seu govern anterior el que va fer es pujar l’IVA, i l’IVA implica a tothom, el que 
té feina i el que no, per aixó demanem el recolzament de les mesures que ha prés 
aquest nou govern perquè entenem que s’ha de transmetre a la ciutadania que 
aquestes mesures son les necessàries per sortir del lloc on estem. Son mesures que 
no ens agradem, peró son temporals, per això transmetre als castellarencs que les 
mesures que fa el govern central si que afecten directament a aquest Ajuntament 
ens semblava una manera de coherència política, perquè Espanya no sortirà sense 
Catalunya però tampoc sortirà l’Ajuntament de Castellar del Vallès, sense que a 
l’estat espanyol li vagi be. 
Per acabar les intervencions el Sr. Pepe  González, PSC, exposa que hi ha un 
aspecte que no acaba de quedar clar les mesures del govern donen diners a 
l’Ajuntament però resta possibilitats de gestió ingressos. Sobre el tema de 
l’augment d’impostos no és que hi estiguem en contra, però és que ho fan una 
setmana després d’entrar al govern, un govern que s’ha passat tres anys dient que 
no apujaria mai.  
Pel PP el Sr. Victor Martos, torna intervenir per dir que no es va fer una cosa 
possiblement no es enganyar, rectificar és de savis, amb la qual cosa quan el 
govern estava a l’oposició deia unes coses i quan s’han presentat els comptes i han 
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obert la caixa de pandora s’han trobat amb tot el que s’han trobat han hagut de 
rectificar i el que estan fent és treure aquest país amb les mesures necessàries.   
El Sr. Alcalde intervé per dir que fetes totes les exposicions de les mocions 
es passa a les votacions del es mateixes: 
 
10.- MOCIONS  
      - SOBRE LES MESURES IMPOSADES PEL RD LLEI 20/2011,  presentada 
per l’equip de govern: 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:     DINOU    (19) dels regidors del PSC, CiU i 
Altraveu   

Vots en contra:  DOS       ( 2) dels regidors de  
                    Abstencions   :   CAP      
 

- MOCIÓ PRESENTADA PER CONVERGÈNCIA I UNIÓ SOBRE 
L’INCREMENT DE  
L’IBI 

VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 
Vots a favor:     SIS           ( 6) dels regidors de CiU i PP   
Vots en contra:  TRETZE     (13) dels regidors del PSC  

                    Abstencions   :   DOS          ( 2) dels regidors de l’Altraveu      
  

- MOCIÓ PRESENTADA PEL PARTIT POPULAR RECOLZANT AL GOVERN 
ESPANYOL PER LES MESURES PER SORTIR DE LA CRISI 

VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA  
Vots a favor:    DOS     ( 2) dels regidors del PP  

                     Vots en contra:   DINOU    (19) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu    
                      Abstencions   :    CAP      
 
11.- MOCIÓ PRESENTADA PER CIU EN SUPORT AL PACTE FISCAL  
 
El Sr. Josep Carreras, per CiU, presenta la moció i en primer lloc fa uns breus 
comentaris previs a la lectura de la proposta del nostre Grup Municipal sobre la 
moció que presentem avui en suport del Pacte Fiscal que garanteixi un millor 
finançament dels municipis, aquesta és la orientació que té la nostra moció . 
L’any 2012 pensem que és l’any del Pacte Fiscal. El Pacte Fiscal és l’ambició de la 
gran majoria dels catalans. Per curar la ferida que té aquest país, ara té una 
hemorràgia, és imprescindible el Pacte Fiscal, un concert econòmic més just per 
Catalunya. 
El govern de CiU el defensa amb ungles i dents. 
El text de la Moció que presenta el nostre Grup Municipal CiU en suport del Pacte 
Fiscal per garantir un millor finançament dels municipis diu: 
ATÈS que la situació econòmica dels ens locals catalans, és realment preocupant i 
precària i la situació excepcional de dèficit fiscal continuat que pateix Catalunya, fa 
necessari trobar-hi una solució definitiva. 
ATÈS que cal proporcionar més recursos als ens locals a través d’un nou model de 
finançament per Catalunya basat en el Pacte Fiscal, vinculat a una nova Llei de 
Finances dels governs catalans que persegueixi l’objectiu de garantir la suficiència 
financera dels ajuntaments catalans i els doti de recursos suficients per tal de 
finançar correctament les seves competències. 
ATÈS que la publicació de les xifres del dèficit fiscal que pateix Catalunya posa de 
manifest un tracte fiscal totalment injust, i xifren aquest dèficit en 16.500 milions 
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d’euros, equivalent al 8,4% del PIB català. Dit d’una altra manera, que cada català 
paga anualment a l’estat espanyol 2.200 euros sense rebre cap tipus de servei ni 
prestació. 
ATÈS que el nou model de finançament proposat s’ajusta completament a la 
Constitució Espanyola, a l’Estatut d’Autonomia de Catalunya i al Dret Europeu, així 
com és compatible amb el principi de solidaritat definit en els articles 138.1 i 156.1 
de la Constitució Espanyola. 
ATÈS que l’informe de l’Institut d’Estudis Autonòmics destaca que el fet de que 
Catalunya tingui un nou model basat en el concert econòmic és només una qüestió 
de voluntat política. 
ATÈS que no hi ha cap impediment, des del punt de vista jurídic, ja que la 
Constitució Espanyola – que ja permet a través de la LOFCA un règim de 
finançament específic per Navarra, País Basc i illes Canàries – no determina cap 
model de finançament per a les comunitats autònomes ni estableix que totes hagin 
de seguir cap model únic.  
Atès que el Pacte Fiscal és una eina per lluitar contra la crisi i que en el context 
actual ha obligat a prendre mesures pressupostàries a totes les administracions 
públiques, i que està suposant que moltes famílies i col�lectius socials a Catalunya i 
a Castellar del Vallès estiguin passant per enormes dificultats. 
ATÈS que la reivindicació del Pacte Fiscal pren més sentit que mai perquè són més 
recursos per a Catalunya i els seus ajuntaments i, per tant, més inversió en 
polítiques socials que reforcen el nostre estat del benestar, més inversió en 
economia productiva per generar llocs de treball i contribuir al progrés econòmic de 
Catalunya i dels seus municipis.  
ATÈS que aquesta nova Llei de Finances Locals estigui lligada al Pacte Fiscal català 
permetria elaborar la llei de finançament català i única al món local que suposaria 
una millora en la situació econòmica dels ens locals, acomplint el que recull l’article 
219 de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya. 
Per tot això exposat, el Ple de l’Ajuntament 
ACORDA: 
PRIMER.- Donar recolzament a la Generalitat de Catalunya en la petició d’un 
Pacte Fiscal, que suposi la cessió del 100% dels tributs a la Generalitat, desplegant 
l’article 204.1 de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya aprovat el 2009, i la 
conseqüent millora en el finançament de Catalunya, dels Ajuntaments i el món local 
en general.  
SEGON.- Enviar aquesta moció al Govern de la Generalitat de Catalunya, al 
Parlament de Catalunya, als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya, a 
l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació Catalana de Municipis de 
Catalunya, al Congrés dels Diputats i al Govern Central. 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Xavi Bella,  per Altraveu, intervé dient que en aquesta moció de CIU es 
porta a ple la defensa del pacte fiscal per Catalunya. Seguim amb les mocions 
insubstancials que no aporten res al municipi. Em parlat de mocions per  demanar 
diners per Castellar, mocions per criticar les lleis del govern espanyol, mocions per 
defensar-les, i ara ja ens embarquem amb el pacte fiscal. Què podem fer des de 
Castellar per el pacte fiscal? Li sembla a Convergència i Unió que amb el pacte 
fiscal ja n’hi haurà prou? Perquè posats a fer també podem demanar un concert 
econòmic de debò, com el País Basc, o directament demanem la independència de 
l’estat espanyol i aleshores segur que tots els diners es quedaran a casa nostre i els 
amics d'ERC, els quals no deixen parlar aquí, almenys estaran contents. 
Sincerament, creiem que aquestes qüestions no s'han de tractar aquí, això no toca. 
Perquè si parlen de pacte fiscal, haurien d'aclarir les incongruències que es generen 
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des del seu partit tan a la generalitat com el govern central. Hauríem de recordar, 
com ja ha explicat la meva companya Elisenda Alamany, quina política de pactes 
estableix Convergència a Madrid, quina a Catalunya i després, què defensen vostès 
a Castellar. Un cop explicada la seva política de pactes, haurien també de concretar 
a què es refereixen quan demanen el 100% per Catalunya. Perquè el pacte fiscal 
que defensa el seu partit no demana el 100% per Catalunya. El seu model de pacte 
fiscal no incorpora que la generalitat recapti també les cotitzacions socials de tots 
els catalans, aspira només a recaptar els impostos, oblidant-se de les cotitzacions 
socials.  Com que es recapten més cotitzacions socials a Catalunya que pensions es 
paguen als catalans,  l’Estat podrà continuar emportant-se la part vinculada al 
sistema de Cotitzacions Socials que està xifrat en uns 3.000 milions d’euros. 
I Respecte a la resta d'impostos que no són cotitzacions socials, el Pacte Fiscal que 
proposen vostès, i si m’equivoco rectifiqui’m, estableix que la Generalitat haurà 
de retornar a l’Estat dues quotes: una, per compensar la despesa que encara faria 
l’Estat a Catalunya en exercici de les seves competències (la que paguen els 
bascos), i una altra, per contribuir a la cooperació interterritorial (aquesta no la  
paguen els bascos). 
Per tant jo em pregunto, vostès demanen el 100% o demanen el pacte fiscal que 
defensa el seu partit? Perquè no és el mateix. Com poden veure, aquest és un 
debat complex, amb moltes preguntes i massa indefinicions per la seva part, que 
creiem que escapa absolutament l’àmbit d'aquest plenari i que no aportarà res a 
Castellar. És per això que el nostre grup s'abstindrà. 
Intervé pel PP el Sr. Victor Martos,  dient que un nou model de financiació local 
basat en el pacte fiscal  que vagi a millorar la situació financera dels Ajuntaments 
no està demostrat, L’anomenat pacte fiscal no té cap concreció pel que no es 
possible saber si beneficiarà las municipis o només a la Generalitat, mantenint el 
sistema de financiació dels ens locals en l’estat actual. En primer lloc no és cert que 
no hi hagi cap impediment jurídic respecte al model de financiació que proposen 
donat que ja es va pronunciar el Tribunal Constitucional sobre aquesta qüestió 
afirmant que Catalunya és una comunitat autònoma subjecte al règim de 
financiació general i no hi cap ni una sola relació bilateral en aquest aspecte. El 
pacte fiscal plantejat per alguns grups parlamentaris està situat fora d’aquesta 
Constitució. 
Destacar la falta de coherència que hi ha hagut en relació al sistema de financiació 
que han plantejat els últims anys, ja que també es va dir que el sistema de 
financiació que plantejava l’Estatut de Catalunya anava a solucionar tots els 
problemes i no ha estat així. Ara plantegen un pacte fiscal però tampoc demostren 
de cap manera que es vagin  a solucionar així els problemes de financiació dels 
Ajuntaments, donat que no s’explica de quina manera el govern vagi a recuperar 
més ni de quina manera farà arribar més recursos als ens locals. 
Des del Partit Polular de Catalunya, estem d’acord amb millorar la financiació de 
Catalunya però sempre dins de la Constitució i de les normes que ens donat els 
ciutadans, la financiació només es podrà articular a través de la lògica. No entenem 
perquè aquesta moció es planteja en aquest Ple, ja que depèn de la Generalitat, del 
Parlament de Catalunya i de l’Estat arribar a un nou acord econòmica i no al Ple 
d’aquest Ajuntament, per tot això el nostre vot serà en contra. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA SIMPLE, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     CiU          ( 4) dels regidors de CiU    
Vots en contra:  DOS       ( 2) dels regidors del PP 

                    Abstencions   :   QUINZE  (15) dels regidors del PSC i Altraveu 
 
12.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
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El Sr. Alcalde,  manifesta que des de l’equip de govern s’ha presentat una proposta 
de resolució perquè l’equip de govern no vol  ni pretén coartar cap debat i posar 
pegues a cap proposta. Ara bé  de la mateixa manera que diem aixó les coses també 
s’han de fer correctament, si la proposta que portem a debatre no està presentada 
segons el que fixa el Reglament Orgànic Municipal, si la proposta que porten a debatre 
no ha seguit el criteri d’entrada fixat pel Secretari de la Corporació aquesta no pot ser 
debatuda, de la mateixa manera que demanem a qualsevol associació, entitat o 
ciutadà que alhora de relacionar-se amb l’Administració ho faci pels canals adequats 
en temps i forma, cal que els partits politics també ho fem. Per aixó  el nostre grup 
municipal ha decidit entrar per urgència la proposta referent a la moció per l’adhesió 
de l’associació dels municipis per la independència, per tant i després  de valorar-ho 
també, a instàncies de l’ex regidor Oriol Papell, en principi de la mateixa manera que 
hem presentat aquesta proposta de resolució i que per tant hauríem de debatre-la, 
doncs de la mateixa manera que l’hem presentat la retirem, i aquesta proposta que 
segueixi els canals adequats en el proper ple del mes de febrer, que s’entri 
correctament segons els criteris que apareixen en el ROM i segons els criteris també 
fixats pel Secretari de la Corporació. 
 
13.- PRECS I PREGUNTES,            
 
Pel grup de l’Altraveu, el regidor Sr. Xavier Bella, intervé dient: 
“ATÈS, que des que ho sol�licità l’Altraveu per castellar en ple municipal es tornen a 
publicat les Juntes de Govern Local a la web. 
ATÈS que en acte aquestes no es publiquen tots els acords que s’aproven en aquestes 
juntes, atenent-se a la llei de protecció de dades. 
ATÈS que el Síndic de greuges va resoldre que es cerqués un equilibri entre la 
protecció de dades i el dret  a la informació per part de la ciutadania per tal de 
conèixer afers que tinguin a veure amb l’acció pública de l’equip de govern. 
ATÈS que arran dels acords de les Juntes de Govern Local de 15 de juliol de 2011 amb 
el permís per iniciar les obres de la construcció del gasoducte constatem poca claredat 
en  l’exposició d’acords 
Preguntem: 
- Quins sòn els criteris que s’han establert per part d’aquest govern per fer els 
extractes d’aquestes juntes? 
- qui és la persona responsable de revisar el resultat final d’aquests extractes abans 
de publicar-los a Internet. 
- Per que no es publiquen amb un criteri semblant al d’abans en que les actes de les 
juntes es trobaven en un apartat i les dels plens en un altra?. 
Contesta el  Sr. Oscar Lomas, PSC,  dient que els criteris per fer els extractes son els 
que es van fixar arrel de la moció per afavorir la transparència presentada per 
l’Altraveu en el ple del mes d’abril de l’any passat. D’acord amb el regidor d’aquell 
moment, el Sr. Martí Llobet,  es va prendre com a referència el que s’estava realitzant 
a l’Ajuntament de Lleida, així es va consensuar que bàsicament el que apareixien eren 
acord referents a subvencions, concursos i concessions, projectes urbanístics, 
convocatòries d’oposicions i càrrec públics. Per raons pràctiques es va  acordar que es 
realitzaria des de Secretaria ja que es qui realitza les convocatòries documentació i 
actes de les juntes de govern. No obstant no hem d’oblidar que es tracte d’un procés 
manual i com a  tal sempre i pot haver-hi errors. També dir que a través de l’intranet 
es poden consultar a més a mes dels extractes, les actes integrament. I respecte a la 
ultima pegunta entenc que fa referència a un tema de funcionalitat de la pàgina web, 
per uns pot resultar més pràctic tenir en un únic apartat tots els acords dels òrgans de 
govern amb un filtre per poder escollir quin tipus d’acord es vol veure, i per altres, con 
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estava abans   trobar tots els acords en diferents apartats, però entenc que és 
únicament una qüestió de funcionalitat de la pròpia pàgina web. 
Per CiU el Sr. Agustí Sampere, presenta un prec: 
Com que acabem de parlar de fer les coses correctament de complir el ROM, de la 
transparència, i en compliment de l’article 78è  en el seu apartat 3r del ROM que diu: 
que la consulta de la informació sol�licitada la resposta escrita es farà en n termini 
màxim de 15 dies, els suggerim que quan s’entra  una pregunta el 23 de novembre, 
d’una informació del 2010 i una altra pregunta també sobre un informe en data 2 de 
novembre , que no tardin un mes a donar-nos aquesta informació i que tinguem 
d¡insistir per tenir-la. 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts d’onze de la nit, 
s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari 
d’aquests acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 


